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Petnajsti, jubilejni festival do-
mače zabavne glasbe, ki mu je že v 
popoldanskih urah na tonski vaji 
grozila deževna kopel, s e j e v pe-
tek 7. septembra, navzlic vsem 
»mokrim« težavam, le srečno 
končal. Dež, k i j e j en j a l takorekoč 
tik pred napovedanim začetkom, 
ga med nas topanjem ansamblov v 
večernih urah sicer ni več zmočil, 
zato pa je docela onemogočil po-
poldansko prepotrebno tonsko 
vajo. Nepri jeten mraz, k i j e sledil 
dežju, se je v večernih urah še 
stopnjeval; vendar Ptujčanov in 
gostov od drugod ni motil, da bi 
tudi tokrat ne napolnili Letnega 
prireditvenega prostora. Blizu 
2000 glava množica obiskovalcev 
je zvesto sledila nastopu šestin-
dvajsetih ansamblov iz domala 
vseh koncev Slovenije in zamej-
stva. ki so ponudili 52 svežih me-
lodij. ali 26 valčkov in prav toliko 
polk. 

Strokovna komisija, ki so jo 
tokrat sestavljali: Kajetan Zupan, 
Irma Rauh. Tomaž Tozon, Vinko 
Roje (vsi RTV Ljubljana) in 
Urška Čop (Radio Maribor), so 
po nastopu vseh ansamblov 
enotno ugotovili, da je bila letoš-
nja festivalska prireditev na doslej 
najvišji kakovostni ravni. Štiri-
najst zlatih, devet srebrnih in le tri 
bronaste značke, to ugotovitev 
samo še potrjujejo. Bron so dobili: 
Trio Simona Ocvirka, ansambel 
Francija Zemeta in ansambel 
Objem, s čimer so si zagotovili 
pravico do nastopa na prihodnji 
festivalski prireditvi. Srebrno 
Orfejevo značko so prejeli: Stari 
Znanci iz Ljutomera, Medijski 
odmev, ansambel Slavček, Ro-

gaški instrumentalni ansambel, 
ansambel Mavrica iz Ptuja, an-
.sambel Braneta Klavžarja, 
Krvavški kvintet, ansambel To-
nija Hervola in ansambel Toneta 
Videča. Vseh devet ansamblov si 
je s tem pridobilo pravico sne-
manja na RTV Ljubljana, vendar 
po predhodni, ponovni kakovos-
tni preizkušnji. Zlate značke 

Orfeja je strokovna komisija na-
menila: ansamblu TRIM. Vese-
lim hmeljar jem, ansamblu Slo-
venija. ansamblu Tineta Stareta. 
ansamblu Franca Korbar ja . an-
samblu Ivana Rupar ja . TAIMSU 
iz Opčin pri Trstu. Oglarjem, an-
samblu Jožeta Krežeta. Fan tom z 
vseh vetrov. Veselim planšarjem. 
Fantom treh dolin. Dobrim 
znancem in ansamblu RŽ. Vsem 
štirinajstim ansamblom zagotav-
lja zlata Orfejeva značka snema-
nje na RTV Ljubljana ter s pri-
poročilom Zveze kulturnih 
organizacij Slovenije, organizira-
no gostovanje v drugih republi-
kah in zamejstvu. Plaketo Franca 
Korena, ki jo podeljuje Radio-
Tednik Ptuj najboljšemu pevcu 
solistu, duetu. ali pevski skupini, 
je letos strokovna komisija na-
menila Dragici Kovačič. odlični 
pevki ansambla T R I M iz Mari-
bora. 

Občinstvo, k i j e s pomočjo gla-
sovnic odločalo o najbolj všečni 
melodiji, je tretjo denarno nagra-
do namenilo ansamblu TRIM za 
vižo Prijatelji, drugo ansamblu 
RŽ iz Kranja za Zdravico ob 
vrnitvi, prvo pa ansamblu Objem 
iz Šentjerneja na Dolenjskem 

(bron!) za melodijo Sinku za roj-
stni dan. 

Posebne denarne nagrade, ki so 
jih prispevali: časopis Kmečki 
glas iz Ljubljane. Harmoni ja iz 
Maribora in Zavod Radio-Tednik 
Ptuj pa so bile namenjene tistim 
ansamblom, ki so zlato značko 
osvojili večkrat zapored. Tako so 
nagrade prejeli: Fant je z vseh ve-
trov za trikrat osvojeno. Dobri 
znanci za štirikrat in ansambel 
Oglarji za petkrat osvojeno zlato 
značko. 

Tretjo nagrado za najboljše 
besedilo sta si tokrat delila Ivan 
Sivec za besedilo Če ljubiš in Ivan 
.Malavašič za Kraške tihotapce. 
Drugo nagrado je strokovna ko-
misija namenila Sašu Martelancu 
za besedilo skladbice Melodija 
zelenih dni in prvo Mar janu Sta-
retu za besedilo Bil je čas. 

Organizator Petnajstega jubi-
lejnega festivala domače zabavne 
glasbe Slovenije — Ptuj 84. je bil 
tudi tokrat Zavod Radio Tednik 
Ptuj. soorganizatorji pa RTV 
Ljubljana. Zveza kulturnih 
organizacij Slovenije in Društvo 
glasbenih delavcev Harmoni ja iz 
Maribora, ki je bilo tudi pokro-
vitelj festivala. ^^^^^ 

Ansambel TRIM iz Maribora je prejel nagrado občinstva za skladbo 
Prijatelji, pevka Dragica Kovačič pa Plaketo Franca Korena 

Foto: Langerbolc 

Prvi festivalski večer si je nastop 26 ansamblov ogledalo okoli 2500 obiskovalcev Foto: I. Ciani 

Ansambel Franca Kerbarja je bil med najboljšimi po oceni strokovne 
komisije, besedilo Marjana Stareta »Bil je čas« v njihovi izvedbi pa je 
dobilo prvo nagrado strokovne komisije Foto: Langerbolc 

;^nsambel Objem iz Šentjerneja je p« zaslugi občinstva dobil prvo nagrado 
skladbo Sinku za rojstni dan 

Foto: Langerbolc 

Drugi festivalski večer sta \ koncertu iz naših krajev sodelovala Alpski 
k\intet in ansambel Franca Miheliča (sedijo v ozadju) 

Koto: Langerbolc 

RAZPRAVE G PREDLOGU SKLEPGV 
13. SEJE CK ZKJ 

Javnost in odprtost dela 
Organizacijske in vsebinske priprave na javno razpravo o predlogu 

sklepov 13. seje CK ZKJ o uresničevanju vodilne vloge ZKJ v družbi in 
krepitev njene idejne in akcijske enotnosti so v glavnem končane. Sedaj 
so v teku javne razprave v osnovnih organizacijah ZKS, ki bodo trajale 
dober mesec. Te razprave bodo ocenili na sejah občinskih komitejev ZKS, 
člani komiteja, razdeljeni po delovnih skupinah pa bodo neposredno so-
delovali na razpravah v osnovnih organizacijah, prav tako člani višjih 
vodstev ZK. S tem bodo ponovno uveljavljali že potrjene metode politi-
čnega dela, da mora vsak član vodstva v ZK biti tudi neposredno povezan 
z bazo, s članstvom. 

V razpravah bodo morali komunisti politično oceniti stanje v lastni 
organizaciji, oceniti delo vsakega posameznika in organizacije kot celote. 
To se pravi, da bodo morali najprej „pomesti pred lastnim pragom". Iz 
ocene dela vsakega komunista in osnovne organizacije kot celote je treba 
preiti na oceno stanja delovnega in bivalnega okolja, kako so komunisti v 
samoupravnih organih, v delegatskem sistemu, v drugih družbenopoliti-
čnih organizacijah uresničevali prednostne naloge, ki jih terjajo sklepi 
kongresov in dolgoročni program gospodarske stabilizacije. 

Iz vseh teh razprav je treba povzeti konkretne pobude, nakazati poti, 
kako probleme razreševati, zlasti predloge, kako v svojem okolju reSevati 
najpomembnejša življenjska vprašanja, od katerih je odvisen naš nadalj-
nji napredek in razvoj. Le s tem bomo odpravljali vzdušje nemoči in 
oportunizem, ki vlada v marsikateri osnovni organizaciji, prispevali k 
spreminjanju razmer in ustvarjali ozračje pripravljenosti spopadati se s 
težavami. Prav zato mora ob tem biti zagotovljena čim večja javnost dela, 
ki se mora održati v tem, da bodo sestanki OO ZKS odprti tudi za neko-
muniste, ki morajo imeti možnost povedati svoje ocene o delu komuni-
stov, da bodo člani ZK v razprave prinašali mnenja in stališča drugih 
DPO ter delavcev in občanov; in slednjič, da bo javnost sproti obvdčena 
o vsebini razprav. Pri tem imajo pomembno vlogo vsa sredstva javnega 
obveščanja, zlasti pa še organizatorji obveščanja v združenem delu. 

Ce hočemo to zagotoviti, mora v času javne razprave brezhibno de-
lovati pretok informacij — od slehernega člana ZK do njegove osnovne 
organizacije in naprej do občinske organizacije ter višjih organov ZK in 
obratno. 
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PREDSEDSTVO SO PTUJ 

Sklicane seje zborov 
Na seji predsedstva Skupščine občine Ptuj , ki jo je vodil podpred-

sednik Radenko Salemovič, so v četrtek, 6. septembra sprejeli sklep o skli-
cu sej zborov SO Ptuj. V skladu s tem je predsednik družbenopolitičnega 
zbora Milan Jager sklical sejo za v četrtek. 27. septembra, predsednica 
zbora združenega dela Rozina Markovič in predsednik zbora krajevnih 
skupnosti Jože Brglez pa sta sklicala seji zbora za 28. september. 

Vsi trije zbori bodo razpravljali o poročilu o uresničevanju družbeno-
ekonomskega razvoja občine P tu j v letošnjem letu, o smernicah za pripra-
vo dolgoročnega plana občine Ptuj , o položaju usmerjenega izobraževanja 
v občini P tu j in o predlogih odlokov: o izdajanju in založništvu Ptujskega 
zbornika ter o sestavi, nalogah in delovnem področju sveta občine Ptuj . 
Nadalje bodo obravnavali osnutek odloka o priznavalninah udeležencev 
NOV, o programu organizirane setve 1984/85, o periodičnem delovnem 
načrtu zborov občinske skupščine za letošnje četrto trimesečje ter volitve, 
imenovanja in razrešitve. 

V skladu s svojimi pristojnostmi pa bosta zbor združenega dela in zbor 
krajevnih skupnosti obravnavala še osnutek odloka o spremembah odloka 
o plačevanju prispevka iz dohodka za gospodarjenje s komunalnimi objek-
ti in napravami skupne rabe in o osnutku odloka o spremembah odloka o 
plačevanju prispevka za gosodarjenje z javnimi cestami. Sklepala bosta še 
o odločbi o uvedbi komasacijskega postopka na melioracijskem območju 
Stari log na delu, ki se nahaja na območju k. o. Sikole na površini nekaj 
nad 8 ha ter o izvzemu zemljišča iz javnega dobra v k. o. Vareja. Ob koncu 
pa bodo v vsakem zboru obravnavali tudi vprašanja^ pobude in predloge 
delegatov. p p 

Teden obrti - Ormož 
V soboto, 15. septembra bodo v Ormožu odprli teden obrti, v okvir 

katerega sodi tudi četrta razstava malega gospodarstva. Sodelovalo bo 70 
obrtnikov različnih strok, poudarek je na prikazovanju sekcijske deja-
vnosti obrtnikov. 

Razstava bo odprta do 19. septembra: dnevno od 9. do 18. ure. V 
prograrn tedna obrti Ormož 84 so uvrstili tudi prikazovanje diapozitivov 
o obrtnih strokah v občini za sedmo in osmošolce. 

Zaključek tedna obrti je rezerviran za razgovor s predstavniki občine 
o pospeševanju razvoja drobnega gospodarstva v občini Ormož. Ob tej 
priložnosti bodo obravnavali tudi ustrezni družbeni dogovor. 

Teden obrti Ormož 84 sodi v program praznovanja krajevnega 
praznika Ormož. m g 

Jutri nadaljevanje programa 
l(ulturnih srečanj 

Tudi letošnja — XII. PTUJSKA KULTURNA SRECANJA uspešno 
uresničujejo svoj program, saj je bilo od 23. avgusta pa 8. septembra šest 
zaokroženih prireditev z več dni trajajočim programom. Do jutri si lahko 
v paviljonu Dušana Kvedra ogledamo še retrospektivno razstavo del 
udeležencev dosedanjih trinajstih slikarskih kolonij Poetovio-Ptui, nadvse 
uspešen pa je bil tudi prikaz novih jugoslovanskih filmov, ki si jih je v 
mestnem kinu v Ptuju ogledalo okrog 5000 ljudi. Dobro je bila obiskana 
tudi otvoritvena predstava gledališčnikov iz Kopra, dež pa je nekoliko 
pokvaril obisk na predstavi Slovenskega mladinskega gledališča iz 
Ljubljane, ki je bila locirana v Sončnem parku ob Dravi, nato pa izvede-
na v lapidariju nekdanjega Dominikanskega samostana. 

Tako kot vsa leta doslej — ima ptujski festival domače zabavne glas-
be rekord v številu poslušalcev, saj je letošnji prvi in drugi jubilejni večer 
videlo blizu 5000 liubiteliev domačih viž in napevov. 

Srečanja se bodo nadaljevala jutri z gostovanjem Delavske godbe iz 
Trbovelj, ki bo nastopila ob 20. uri na letnem prireditvenem prostoru. Za 
mesec september pa sta nato predvideni še dve prireditvi: dvajstega bo 
literarni večer z Momom Kaporjem, od 24. clo 27. septembra pa še 
lutkovni dnevi za otroke. • 

mš 
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Priznanja in plakete 
najboljšim delavcem 

Tovarniški praznik so delavci Agisa obeležili s priložnostno slovesno-
stjo, ki je bila 31. avgusta. Ob tej priložnosti je govoril Slavko Mahorič, 
predsednik delavskega sveta'*delovne orgartizacije. V nadaljevanju slove-
snosti pa so podelili priznanja in plakete najboljšim delavcem temeljnih 
organizacij in delovne skupnosti skupnih služb. Plakete so letos podelili 
že tretjič, najboljši delavci pa so prejeli tudi denarne nagrade. 

V temeljni organizaciji Avtooprema so za najboljšega delavca izbrali 
Rudija Bera, v tozd 'Velika oprema Franca Cvetka, v tozd Kovinska 
obdelava Ivana Kostanjevca, v tozd Vzmetarna Stanka Kolariča, v tozd 
Servisi Mar jana Gajzer ja , v tozd Orod ja rna Jožeta Strausa, v tozd 
Vzdrževanje Milana Kristoviča, v tozd Komerciala Martino Ivančič, v 
tozd Precizna mehanika Marijo Reihss in v delovni skupnosti skupnih 
služb Miro Klarič. 

Na slovesnosti so podelili tudi plaketo inovator leta DO; prejel jo je 
Stanko Kukovec iz tozda Vzdrževanje, ki dela kot obratni elektrikar v 
tozd Vzmetarna. O tem poročamo posebej. 

MG 

32 ptujskih obrtnikov 
na celjskem sejmu 

v petek, 14. septembra bodo v Celju svečano odprli 17. mednarodni 
obrtni sejem. Ptujčani se bodo letos predstavili v vseh obrtnih dejavno-
stih, sodelovalo pa bo 32 obrtnikov. Pri obrtnem združenju so povedali, 
da se predstavljajo skupaj z obr tno zadrugo Panorama. 

Ze v soboto, 15. septembra se bodo udeleženci sejma potegovali za 6. 
športni pokal celjskega sejma. Ptujčani bodo nastopili v petih od osmih 
disciplin tekmovanja. 

V program sejma sodijo tudi številne spremljajoče prireditve. 17. 
septembra bo posvet s predsedniki in tajniki obrtnih združenj; na katerem 
se bodo pogovarjali o uresničevanju programa dela Zveze obrtnih zdru-
ženj in problemih pri uresničevanju sprejetih razvojnih usmeritev Zveze 
obrtnih združenj Slovenije ob upoštevanju sprejetih sklepov, ismernic in 
ukrepov v skupščini SR Slovenije; 18. septembra o ustvarjalnem delu in 
inovacijah obrtnikov, 19. septembra o s tanju in problemih vzgoje in izo-
braževanja v SR Sloveniji ter o poslovnem povezovanju samostojnega 
osebnega dela z združenim delom in 21. septembra o položaju samostoj-
nega osebnega dela s sredstvi v lasti občanov eno leto po sprejetih smerni-
cah komisije zveznih družbenih svetov za področje drobnega gospodar-
stva. 

Poleg tega načr tujejo pri obrtnem združenju P tu j več drugih aktiv-
nosti. Ob koncu meseca (29. septembra) bodo organizirali piknik z 
družabnim srečanjem pri lovskem dpmu v Juršincih. Pripravljajo pa tudi 
izlet na Brione in na Ohridsko jezero. 

V kratkem bodo zaključili tudi z deli pri ureditvi družabnega prosto-
ra zaprtega tipa. MG 

Plakete je prejelo 10 najboljših delavcev 
foto: L. Kota 

OBRAVNAVALI LE ENO TOČKO 
DNEVNEGA REDA 

Dnevni red 21. seje občinskega komiteja ZKS Ptuj, ki je bila v 
četrtek, 6. septembra, je obsegal 4 točke dnevnega reda, vendar je 
praksa pokazala, da je to bilo preveč za eno samo sejo. Razprava o 
problematiki komunalno-stanovanjskega gospodarstva in o nalogah 
komunistov na tem področju je namreč trajala skoraj 3 ure, zato so 
ostale3 točke preložili na 22. sejo, ki bo danes, 13. septembra popoldne 
v Ptuju. Na tej seji bo delovna skupina pod vodstvom Jožeta Botolina, 
imenovana na zadnji seji, predložila občinskemu komiteju v potrditev 
predlog sklepov in stališč o nalogah komunistov na področju komu-
nalnega in stanovanjskega gospodarstva. V nadaljevanju pa bo 
občinski komite ZKS ocenil polletno gospodarjenje združenega dela 
v Dtuiski občini (povzetek sradiva smo obiavili v prej. št. Tednika) in 
se seznanili z informacijo o aktivnostih javne razprave o predlogu 
sklepov 13. seje CK ZKJ. 

Se na kra tko o poteku razprave 
na seji. D o b r o pr ip rav l jeno gra-
divo za sejo sta na seji še d o d a t n o 
obrazloži la Zvone Masten in 
F r a n c Ivanuša . 

Zvone Masten j e v svoji obraz-
ložitvi razčlenil organiz i ranost 
skupnih s t rokovnih služb SIS 
mater ia lne p ro izvodn je ; ki je v 
sk ladu s stabil izacijskimi ukrepi . 
N a d a l j e de lovan je delegatskega 
sistema v skupšč inah in organih 
SIS, smernice za p r ip ravo s rednje 
in dolgoročnih p rog ramov s tano-
vanjske g r a d n j e v občini Ptuj , 
de lovan je hišne s amouprave , ki še 
ni povsod organiz i rana v sk ladu z 
z a k o n o m o s t anovan j skem gos-
podars tvu ter o vprašan j ih s tana-
rin, n a j e m n i n in p rob lemih 
vzdrževan ja obstoječega sta-
novan j skega fonda . 

F ranc Ivanuša pa j e spregovori l 
o po loža ju k o m u n a l n e g a gospo-
darstva. Pri tem je posebe j po-
udari l p r o b l e m e v zvezi z g r a d n j o 
vodovodnih objektov, p rob lem 
čistilne n a p r a v e v P tu ju , g r a dn jo 
kanalskega omrež ja , g r adn jo 
objektov s k u p n e rabe, vzdrževa-
nje in obnav l j an j e ob jek tov 

skupne rabe, o p r e m l j a n j e in 
o d d a j a n j e s tavbnih zemljišč in 
p rob lemat iko drugih k o m u n a l n i h 
dejavnost i . 

Po teh uvodih se je razvila ži-
vahna , po lemična in vsebinsko 
dobra razprava . Neka te r i raz-
pravljale! so ponovil i že da l j časa 
prisotno kritiko, d a smo preveč 
gradili d r u ž b e n a s t anovan ja le v 
Ptuju , de lno še v M a j š p e r k u in 
Kidr ičevem, d r u g a vaška središča 
pa smo zanemar ja l i in s t em po-
speševali selitev prebivalstva v 

mesto, o b e n e m pa s i romaših po-
deželje. Drugi , s konkre tn imi po-
datki podkovan i razpravljalci pa 
so dokazoval i , d a to ni res. V 
zadnj ih desetih letih smo popre -
čno v Ptu ju zgradili lOOdružbenih 
s tanovanj in okoli 300 zasebnih 
s tanovanjskih hiš, od tega nad 200 
zuna j mes tnega območ ja . Poda tk i 
tudi kažejo, d a za d r u ž b e n a sta-
novanja , bodisi učiteljska ali 
d r u g a (Trnovska vas, D o r n a v a 
itd.) z u n a j mes tnega središča tež-
ko dobi jo interesente , l jud je ra je 

živijo v mestu. Tisti, ki s e j e odloči) 
za življenje na podežel ju , pa sije 
oz. si želi postaviti lastno hišo. 
Zarad i tega so se zavzeli za to, da 
bi moral i t ak im zainteresiranim 
nudit i ugodne jše možnost i kredi-
t i ranja zasebne g radn je bodisi 
novogradn je , popravi la ali 
obnove obstoječih hiš v naseljih, 
ki so p o m e m b n a z raznih vidikov 
za d r u ž b o kot celoto. 

P o d o b n a po lemična razprava 
je bila o vseh d rug ih področj ih in 
problemih , ki s m o Hh omeni l i v 
uvodnih poročil ih. Že na začetku 
seje so imenoval i de lovno skupi-
no, ki j e r azpravo spreml ja la , ob 
koncu pa so to skup ino še dopol-
nili z več člani in j ih zadolžili , da 
na podlagi uvodn ih obrazložitev 
in razprave gradivo dopolnijo, 
pr ipravi jo p red log sklepov in sta-
lišč za ' delo komunis tov na 
ob ravnavan ih področj ih . Predla-
gano j e tudi bilo, d a n a j bi celotno 
gradivo dal i v j a v n o razpravo. 
K o n č n o pa bo o tem sklenil OK 
Z K S na današn j i seji, ko b o po-
trdil p redlog sklepov in stališč. 

FF 

Program organizirane setve 1984/85 
V skladu z akt ivnostmi za uresničevanje d ružbenega p l a n a obč ine 

Ptuj v letu 1984/85, je občinski komi te za kmeti js tvo, v sode lovan ju s 
kmet i jskimi organizaci jami izdelal cilje in usmeri tve n a področ ju 
organiz i rane setve poljščin za leto 1985. Jesenska setev krušnih žit in 
s p o m l a d a n s k a setev s ladkorne pese, k rompi r j a , koruze, ol jnic in 
vrtnin, s pogodben imi pridelki za živilsko p rede lova lno industr i jo , ali 
pr i re jo mesa bo oprav l j ena na 7.265 ha, ali 51,9 % zasebnih njiv in na 
3.992 ha njiv in na 3.992 ha njiv d r u ž b e n e g a sektor ja . 

N a seji občinskega komi te ja za kmeti js tvo, 16. avgusta 1984 je bil 
sprejet sledeči p rogram: 

a) za zasebno kmeti js tvo v hektar ih : 

b) za d ružben i sektor kmeti js tva: 
Teme l jne organizaci je združenega dela E K K Ptuj nač r tu je jo 

sledečo iz rabo njivskih površin v hektar ih : 

Ku l tu ra ReaHzacija 1984 Plan 1985 

pšenica 1344 1097 
rž _ _ 

Kultura Realizacija 1984 Plan 1985 

s ladkorna pesa 556 572 
koruza za z rn je 1111 1477 
koruza za silažo 455 475 
o l jna ogrščica 280 299 
tr. det . mešanica 28 23 
vr tnine 2 2 
ostalo 40 35 

Tehnolog i j a p r ide lovanja bo zas tavl jena glede n a optimalne 
naravne danos t i posameznega območ ja , venda r s ci l jem, d a dosežejo 
temel jne organizaci je združenega de la E - K K Ptu j povprečej i pridelek 
5.500 kg pšen ice /ha , 55.000 kg s ladkorne p e s e / h a , 8.000 kg koruze /ha 
in 3.()00 kg o l jne ogršč ice /ha . Tehnolog i ja p r ide lovan ja v zasebnem 
kmeti js tvu bo zas tavl jena tako, da b o p o g o d b e n a setev v pnjvprečju 
dosegala pr idelke d r u ž b e n e g a sektor ja v 90 %, oz., d a bo pri pridelova-
nju krušnih žit zagotavl ja la o d d a j o 2.500 kg z r n j a / h a ml insko predelo-
valni industri j i . 

V obeh sektor j ih lastništva bo izvedena intenzif ikaci ja pridelova-
nja k rme na travnikih in pašnikih . D o g n o j e v a n j e ter j e senska in 
spomladanska opravi la b o d o oprav l j ena na vseh t ravnikih družbenega 
sektor ja in na vsaj 5.000 ha t ravnikov zasebnega kmet i js tva ter na 
pašnik ih , ki o m o g o č a j o s t rojno obde lavo . 

Setveni p rogrami so izdelani po temel jnih organizac i jah združe-
nega dela E K K Ptuj in zadružn ih eno tah Kmet i j ske zad ruge P tu j in 
kmet i jske zad ruge Lovrenc in p reds tav l j a jo na logo za uresničitev 
vsem. ki se ukva r j a jo s cilji u resn ičevanja s redn je ročnega p l a n a občine. 

Iz gradiva za sejo zborov SO Ptuj 

Stanko Kukovec - inovator leta 
v DO Agis 

Stanko Kukovec je zaposlen v 
tozd Vzdrževanje, dela pa kot 
obratni električar v tozd Vzmeta-
rna. Zaposlen je že 10 let, od tega 
v Agisu 4 leta. Prvo inovacijo je 
imel leta 1982. Vsa leta je pridno 
delal, , ,zapisal" številne inovacije, 
ki pa jih ni prijavil. Menil je, da je 
to njegova delovna obveza. Šele na 
direktorjevo posredovanje (Janez 
Pičerko, direktor tozd Vzmetarna) 
je pričel tudi s prijavami in uspehi 
niso izostali. 

Kot je povedal, je poln idej. Ta-
ko se ni bati, da bi ne prišel do no-
vih, boljših spoznanj in predlogov, 
ki bodo vsem koristili. Letos je 

Stanko Kukovec prejel že več priz-
nanj: priznanje občinske razisko-
valne skupnosti občine Ptuj , pla-
keto inovator leta DO Agis 84 in 
priznanje medobčinske gospodar-
ske zbornice. 

Stanko Kukovec je skonstruiral, 
izdelal in vgradil avtomatsko relej-
no napravo na obstoječi stroj za 
večnamensko navijanje vzmeti v 
tozd Vzmetarna. Na namenskem 
stroju za navijanje vzmetnih kra-
kov KORADI je prihajalo do 
pomanjkanja zmogljivosti in zato 
ni bilo mogoče izdelati dovolj veli-
kih količin vzmetnih krakov za 

potrebe kupcev. Zaradi tega so že 
v letu 1983 planirali nakup novega 
namenskega stroja za navijanje 
vzmetnih krakov iz uvoza za 
2,500.000 deviznih dinarjev. Tova-
riš Kukovec pa je samoiniciativno 
skonstruiral, izdelal in vgradil 
relejno napravo na obstoječi stroj 
za večnamensko navijanje vzmeti 
in tako omogočil prihranek na ča-
su za 770 tisoč dinarjev in prihra-
nek 2,500.000 dinarjev. 

Pr iznanj je bil vesel in kot pravi 
so velika spodbuda za nadaljnje 
delo. 

,,Želim si, da bi lahko še veliko 
naredil. Najbol j sem srečen, če ti-
sto, kar naredim, dobro dela. 
Najbol j pomembno pa je, da je 
stvar poceni in da uporabim 
domači mater ial ," je zaključil 
Stanko Kukovec. 

Stanko Kukovec 
foto: L. Kotar ©OBRTNO ZDRUŽENJE PTUJ 

62250 PTUJ 

Vošnjakova 13 (062) 771-892 

OBJAVA 
Po sklepu izvršnega odbora Obrtnega združenja Ruj objavljamo prosta dela in 
naloge 

2 natakaric-Jev 
Razpisni pogoji: 
— KV natakar-ica 
— tri leta delovnih izkušenj 
— poskusno delo traja 45 dni 
— delovno razmerje t>o sklenjeno za nedoločen čas z deljenim de-

lovnim časom 
Rok za prijavo je 15 dni po objavi na naslov: OBRTNO ZDRUŽENJE 
PTUJ, Vošnjakova 13. 
Kandidate bomo o izidu obvestili v 30 dneh po preteku roka za prijavo 

ZA KROMPIR 18 DINARJEV 
Kmetovalci bodo letos dobili za 

kilogram krompir ja 18 dinarjev. 
To ni malo, če bi bili hektarski 
donosi takšni, kot bi lahko bili. Za 
dober pridelek velja tisti, ki se 

EribUža 35 tonam krompir ja na 
ektar, s takšnim pridelkom je pri-

delovanje krompir ja tudi ekonoms-
ko zanimiv. Resmca pa je, da so 
pridelki pri nas danes mnogo, 
mnogo manjSi. Vzrok je v slabem 
semenskem materialu, zaradi pre-
cej malomarnega dela pa dobršen 
del pridelka pobere plesen, ki je bi-
la letos Se posebej izrazita, pa tudi 

druee bolezni. 
V Sloveniji bi naj letošnjo jesen 

pridelali okoli 400 tisoč ton krom-
pirja. To je precej m a n j kot lani. si-
cer pa je pridelek že nekaj let nazaj, 
vse manjsi. Skrajni cas je torej , da 
storimo nekaj za ohranitev vloge 
krompirja v našem kmetijstvu. 
Predvsem Dravsko polje je bilo 
pred leti velik pridelovalec krom-
pirja. Ce bodo današnje razmere 
trajale Se nekaj let, ga bomo pri-
delali komaj za lastno oskrbo. 

Kmetje bodo torej letos prodali 
krompir po 18 dinarjev, delavci pa 

ga bodo v prodajalnah kupili po 29 
dinarjev. Seveda le tistega za 
ozimnico, sicer bo veljal krompir v 
maloprodaji 40 dinarjev za ki-
logram. Manipulanti s krompirjem 
bodo torej spet zaslužili več kot 
pridelovalci. Tem bo morda v 
delno tolažbo obljuba, da bodo 
dobili za nakup semenskega 
krompirja regres iz posebnega 
sklada v zadrugah. O vseh nave-
denih cenah mora reči zadnjo bese-
do Se republiška skupnost za cene. 

JB 

Izkazi, učna pisma, spričevala, 
diplome, šole... 

v Bonu je svetovni arhivski kongres. Vsi arhivi po 
svetu pa v tem tednu prirejajo različne manifestaci je 
in priložnostne razstave. 

V Zgodovinskem arhivu v Ptu ju so delavci v nekaj 
vitrinah razstavili zanimive primerke spričeval, izka-
zov, učnih pisem, diplom itd. 

Pobudo, da bi predstavili prav to zvrst dokumen-
tov je dala naša mlajša kolegica, ko je ob ure janju 
našla zanimiva učna pisma iz prejšnjega stoletja. Mi-

sel je bila osvojena, najbrž tudi zato, ker se je prav 
sedaj pričela povsod šola in so šolarji , dijaki, štu-
dentje ponovno napolnili ulice našega mesta. In ker 
so bila spričevala zanimiva za našo najmlajšo sod^ 
lavko, smo bili mnenja, da bodo tudi za druge, mlaj-
še, ki t ^ a ne poznajo in starejše, ki se radi spominja-
jo svojih šolskih dni in časa ko so dobivali sami tako 
lepo okrašena spričevala. 

Skozi stoletja se je estetski čut za oblikovanje do-
kumentov prilagajal gospodarskim in družbenini 
razmeram. Tako se v vitrinah vidi od skromno natir 
skanega obrazca do bogato okrašenega spričevala s 
cehovskimi znaki. Zanimiva so tista, ki imajo v okra-
sju veduto P tu ja . Ze v cehovskem redu lončarjev iz I. 
1566 na jdemo določilo o dokazilu izobrazbe — enako 
v cehovskem redu zidarjev, tesarjev in kamnosekov iz 
leta 1717. Ob koncu učne dobe je pomočnik sprejel 
, ,Lehrbr ie r ' , ki je bil v deželi običajen. Šolski red iz 
leta 1805 nam pove nekaj o šolskem sistemu in delu v 
šolah. Iz leta 1923 pa smo razstavili slovensko učno 
pismo z veduto P tu ja . Ter nazadnje današnji doku-
menti, indeksi- moistrska diploma. djj2loma_fakuJte-
te, šodobm, obrazci, pr^ j ros te tTšlcovmc, zasnovani v 
estetsko drugačnih pojmovanjih lepega. 

Nismo opisali vseh razstavljenih eksponatov, ki so 
le delni prikaz in ne da j a jo celovite podobe, saj je bi-
la razstava postaljena le za to priložnost. 

Nudimo vam kratek pregled v ne tako dal jno pre-
teklost ob lepih dokumentih, spričevalih . . . za kate-
rimi se skrivajo__ponavadi najlepši, čeprav i^časih 
težki časi šolskih dni. 

H e m j a Mari ja Masten Učno pismo b leta 1890 — Franc Korada 
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Krajevna skupnost heroja Lacka Rogoznica 
praznuje 9. praznik 

Krajani itrajevne skupnosti heroja Lacka Ro-
goznica smo se odločili, da septembra vsako leto 
praznujemo svoj krajevni praznik v sf^min na 
narodnega heroja Jožeta Lacka, ki se je rodil v 
Kicarju in v spomin na krajane, ki so kot borci in 
aktivisti sodelovali v delavskem gibanju, v 
narodnoosvobodilni borbi in socialistični revo-
luciji. Ob krajevnem prazniku želimo osvežiti 
spomin na najtežje dni naše zgodovine, pridati 
][elinio nov kamenček v mozaik obujanja in 
negovanja revolucionarnega izročila. 

V počastitev krajevnega praznika so se že 
zvrstile naslednje prireditve: streljanje z zračno 
puško v Opekarni Zabjak, tekmovanje v pikadu 
v Domu slovenjegoriške čete in turnir v malem 
nogometu. Otvoritev likovne razstave bo v pe-
tek, 14. 9. 1984, ob 14. uri v Opekarni Zabjak. 
Likovno razstavo pripravljajo člani likovne 
sekcije prosvetnega društva Alojz Arnuš Ro-
goznica. Ta dan bo ob 19. uri še otvoritev 
prenovljene krajevne knjižnice v domu slo-
venskogoriške čete na Rogoznici in srečanje 
borcev NOV ter brigadirjev MDA z mladino 
krajevne skupnosti. V soboto, 15. septembra bo 

ob 11. uri v domu na kugoznici otvoritev razsta-
ve kruha, peciva in pogač, ki jo pripravljajo žene 
Nove vasi, Zabjaka in Rogoznice. 

Osrednja prireditev ob 9. prazniku pa bo prav 
tako v soboto, 15. septembra 1984 ob 14,30 v 
Opekarni Zabjak, kjer bo slavnostni zbor kra-
janov, krajevne skupščine in vodstev družbe-
nopolitičnih organizacij. Kulturni program bo 
izvajal ženski pevski zbor prosvetnega društva 
Alojz Arnuš Rogoznica in Člani OO ZSMS 
,,Franc Kramberger" Rogoznica. 

Poleg delegacij sosednih krajevnih skupnosti 
se bo osrednje prireditve ob krajevnem prazniku 
udeležila tudi delegacija pobratene KS Banja iz 
občine Arandelovac. 

Krajevni praznik je priložnost za sprehod v 
zgodovino, je pa tudi priložnost, ko lahko oce-
nimo dejavnost in ustvarjalno povezanost kra-
janov v preteklem letu in hkrati priložnost za 
načrtovanje aktivnosti v naslednjem letu. 

Nedvmno si vsi želimo, da bi se naša krajevna 
skupnost hitreje razvijala. Ko iščemo vzroke, 
zakaj temu ni tako, se moramo vprašati, koliko 
smo bili sami voljni prispevati k temu razvoju. 

Ce si res želimo hitrejšega vsestranskega razvoja, 
bomo morali pri sebi oblikovati zavest resnične 
pripadnosti tej skupnosti. Le tako osveščeni bo-
mo lahko stopili na pot trajnega napredka in 
postopno, toda zanesljivo, zadovoljevali naše 
vse večje potrebe v krajevni skupnosti. 

Naša krajevna skupnost leži na obsežnem 
območju, ki je dokaj neenakomerno razvito, 
predvsem glede urejenosti cest, kanalizacije, 
telefonije . . . Nekateri imajo srečo, da so v svo-
jem najožjem okolju, ob pomoči širše družbene 
skupnosti, te svoje potrebe delno ali v celoti že 
zadovoljili. Mnogim krajanom pa bodo to še 
dalj časa neuresničene želje. To dejstvo je še 
kako pomemben razlog, da solidarno združimo 
moči in rešujemo pereče krajevne probleme. 

Vabimo vas, da se udeležite prireditev 9. 
krajevnega praznika v krajevni skupnosti heroja 
Lacka Rogoznica in tudi družabne prireditve, ki 
bo v soboto, 15. septembra 1984, po 
slavnostnem zboru krajanov pri domu slo-
slovenskogoriške čete na Rogoznici. 

I. S. 

DANES BODO Z DELI KONČALI 
Od 24. jul i ja se mudi v Zeta-

lah vo jaška enota starešine 
Tomislava Drolca, ki s svojo 
m e h a n i z a c i j o m o d e r n i z i r a 
(razširja in izravnava) odsek 
ceste Žetale — Rogatec na ob-
močju k. o. Cermožiše v dolži-
ni 3,2 km. Zvedeli smo, da bo-
do z zemeljskimi deli — raz-
širitev cestišča od 4 na 6 met-
rov, izravnava vertikalnih in 
h o r i z o n t a l n i h o v i n k o v in 
p o d o b n o , danes končali . S tem 
b o d o vojaki J L A svoj delež 
pomoči temu nerazvitemu ob-
moč ju p tu jske občine izpolnili. 
Skozi z imo se bo cestišče utrdi-
lo in u p a j m o , d a b o d o v skup-

.nost i za ceste p r ihodn je leto 
zagotovili tol iko sredstev, da 
bo o m e n j e n o cestišče dobi lo 
tudi as fa l tno prevleko. Daljši 
prispevek iz današn je sklepne 
slovesnosti (13. 9. 1984) v 
Zetalah b o m o objavili pr ihod-
njič. p p 

I Vojaki enote JLA iz Maribora s svojo mehanizacijo pri razširitvi cestišča. Levo vznožje hriba 
Resenik, v ozadju Donačka gora 

Foto: L Ciani 

ODRAZ STVARNEGA STANJA 
Akcijski posveti sekretarjev osnovnih organizacij ZKS skupaj z de-

lovnimi skupinami članov O K ZKS, na območju ptujske občine jih je bilo 
9. sestanek aktiva kornunistov delavcev neposrednih proizvajalcev in ses-
tanki drugih delovnih teles so imeli predvsem namen dogovora, kako 
organizacijsko in vsebinsko kar najbolje pripraviti potek javne razprave o 
sklepih 13. seje CK ZKJ. Kljub temu so se na teh posvetih že razvile 
razprave, ki so posegale v vsebino predloga sklepov. Sekretarji organizacij 
in člani aktiva komunistov delavcev so kritično ocenjevali razmere v svojem 
okolju, opozarjali na slabosti, omahovanja, na različne poglede do posa-
meznih rešitev in podobno. Pri tem pa se je pokazalo, da nekateri bolj 
površno poznajo določila statuta ZKJ in ZKS, sklepe kongresov ZK in 
podobno. Temu se ne smemo čuditi, saj že te razprave kažejo stanje, 
kakršno pri nas stvarno obstaja, ki se ne ujema s tistim, kar bi želeli in kar 
včasih opisujemo v nekoliko polakiranih poročilih. 

O vsebini razprave na sestanku aktiva komunistov delavcev nepo-
srednih proizvajalcev smo delno že poročali v prejšnji številki. K tistemu 

dodajamo nekaj misli iz razprave. 
Posebej je bil obravnavan problem fizičnega delavca in sploh nepo-

srednega proizvajalca. Tu niti n imamo jasne opredelitve, kdo je stvarno 
delavec, saj se vsi zaposleni prištevajo med »delavce«. Fizični delavci in 
sploh proizvodno in ustvarjalno delo je pri nas preslabo plačano. Zlasti 
delavci na težjih delovnih mestih so preslabo nagrajeni. Birokraciji 
uspeva manipuliranje zdelavci. Režijci nimajo normativov, zato jih tudi 
nič ne priganja k delu. Imamo dovolj šolanih ljudi, vendar so premalo 
praktično usposobljeni. Tudi ne znamo vedno postaviti pravih ljudi na 
pravo mesto, najčešče se nam posreči, da iz dobrega delavca napravimo 
slabega uradnika. 

Mladino smo preveč razvadili. zato ni vedno pripravljena prevzeti 
težjih del, dokaz: mladih delavcev za elektrolizo, za razna komunalna 
dela ipd. enostavno ni moč dobiti. 

Kritika je bila tudi na delegate v Zboru združenega dela SO Ptuj. ker 
ob obravnavi pomembnih vprašanj na sejah najpogosteje molčijo. To so 

nekateri utemeljevali s tem. da smo v T O Z D »kadrovali« v delegacije 
čcsio neaktivne delavce, da bi jih tako vsaj na nekem področju aktivirali. 
Razpravo so sklenili z zadolžitvijo, da se bodo vsi člani aktiva kar najbolj 
dejavno vključili v razprave v svojih osnovnih organizacijah ZKS. 

KOMUNLST V KRAJEVNI S K U P N O S T I 
Na akcijskem posvetu sekretarjev OO ZKS in svetov ZK iz vseh 

krajevnih Skupnostih je prevladovala misel, kako, s kakšnimi 
organizacijskimi in drugimi ukrepi aktivirati za delo v krajevni skupnosti 
tislc člane ZK. ki so povezani v OO ZKS v T O Z D in delovnih skupnostih. 
Nekateri so se spraševali, zakaj sploh statutarno določilo o proizvodnem 
načelu povezanosti ZK. vsi naj bi bili povezani v krajevnih skupnostih, 
torej po teritorialnem načelu. Nekateri so se čudili, zakaj v OO ZKS v 
/d ru /enem delu sprejemajo v ZK in to često take. ki na terenu potem 
svoje članstvo skrivajo in sploh nikjer družbeno ne delajo. Take kritike 
opozar jajo na to. da bi pri vsakem sprejemu v ZK morali oceniti oboje — 
kakšen Je kot delavec na delovnem mestu in kakšen krajan v svojem 
bivalnem okolju. 

Pravilno Je bilo tudi poudarjeno, d a j e glavno delo komunistov v KS 
v Socialistični zvezi in skozi njo v samoupravnih organih, v delegacijah, 
dru.štvenih organizacijah in društvih. Tako posamezni komunisti kot 
organizacije kot celote bi se morale bolj vključevati v proces planiranja 
v krajevni skupnosti, ki mora biti usklajeno s stvarnimi možnostmi in 
potrebami. Pri tem bi morali dati večji poudarek načrtovanju razvoja 
kmetijstva na svojem območju, ne samo komunalnih dejavnosti. Bolj bi 
tudi morali razvijati in plemeniti sistem socialistične solidarnosti. 

Precej razprave Je bilo namenjeno tudi vprašanju, zakaj nam ne uspe 
pritegniti več kmetov v ZK. Tu ima pomembno vlogo OO ZKS v KZ 
Ptuj. vendar bi moralo biti večje sodelovanje z OO ZKS v KS. Opozorili 
so tudi na velike socialne razlike med kmetovalci na posameznih tako 
razvitih kot manj razvitih območjih, na vse širšo družbeno organizirano 
proizvodnjo itd., kar vse bo ustvarjalo tudi večje možnosti za vključe-
vanje kmetov v ZK. 

FF 

Krajani praznujejo 
V ptujski krajevni skupnosti Olga Meglič so ob 

'retjem krajevnem prazniku pripravili več priredi-
tev, ki bodo dosegle vrhunec to soboto. V nedeljo, 9. 
^ptembra, so pričeli s športnimi tekmovanji, na 
^atera so povabili krajane sosednjih krajevnih 
•"''̂ upnosti in vojake ptujske vojašnice. Kot pravijo.je 
'Hlziv prebivalcev sosednjih krajevnih skupnosti 
'Manjši kot prejšnja leta. kl jub temu pa bodo tek-
niovanja v pikadu. streljanju, malem nogometu in 
^ahu izpeljali kot je treba. 

Osrednja prireditev je tudi letos pohod Po poteh 
•kozjanske čete in kurirjev NOV. ki bo 14. in 15. 
^ptembra. Kot je povedala predsednica krajevne 
konference SZDL Mateja Belšak. pričakujejo okrog 
"X) pohodnikov. Pot nas bo vodila od Doma 
"bčan.iv na Vičavi prek Drave v Hajdoše. od tam na 
'•ajdino. v Strmec. Doleno. na Jan5ki vrh in na 
••elovico. Med potjo bomo obiskali spominska 

obeležja NOB. na Jelovicah pa pripravili mitmg. V 
soboto bomo odšli v Stoperce. kjer bomo opravili 
delovno akcijo in se popoldan z avtobusom vrnili 
domov. 

Udeležili se bomo slavnostne seje skupščine kra-
jevne skupnosti, kjer bodo prizadevni krajani prejeli 
pri/.nanja za aktivno sodelovanje pri razvoju na.še 
krajevne skupnosti, sledil pa bo še kulturni program. 
Pripravili ga bodo učenci osnovne šole Olga Meglič 
in mešani pevski zbor Doma upokojencev Ptuj.« 

Krajani krajevne skupnosti Olga Meglič bodo 
prireditve ->b svojem prazniku sklenili z družabnim 
srečanjem, ki ,e bî ^ pričelo v .libotc- ob 17. uri. za 
^•''selo ra/p<il(,7enjc pa bode- skrbeli člani ansambla 
Pcdravci. Organi/atorji/a^oiav IJajr,. da bo prijetno 
in predvsem veselo. 

N. D. 

Društvo 
sociologov 

vabi na 
predavanje 

v okviru srečanja sociologov 
Slovenije, ki bo letos v Ptuju, 
organizira Društvo sociologov Ptuj 
predavanje KVALITETA ŽIV-
LJENJA IN KRIZA DRŽAVNE 
BLAGINJE (kriza socialne poli-
tike). Predavatelj bo dr. Veljko 
Rus. 

Predavanje bo v sredo, 19. sep-
tembra ob 19. uri v Srednješolskem 
centru Ptuj. Vsi, ki vas tema zani-
ma, vabljeni! 

PREDSEDSTVO OK ZKS ORMOŽ 

Več lastne pobude 
Enako kot v drugih občinskih organizacijah ZKS so tudi v Ormožu 

/ačeli s temeljitimi pripravami na izvedbo javne razprave o predlogu skle-
pov 13. seje CK ZKJ o uresničevanju vodilne vloge ZKJ v družbi in krepi-
tvi njene idejne in a+Lcijske enotnosti. Ta javna razprava bo v ormoških 
organizacijah in organih ZKS trajala ves mesec september in še oktober, 
tako so med drugim sklenili na seji predsedstva OK ZKS Ormož, ki je bila 
zadnjo sredo v avgustu. 

Člani predsedstva so ocenili, da v osnovnih organizacijah ZKS 
prevladuje lagodnost, predvsem pa komunistom manjka lastne pobude, 
čakajo namreč le na navodila in naloge od zgoraj, problemov, ki nastaja-
jo v njihovem delovnem in bivalnem okolju pa ne vidijo. To še posebej 
velja /a tiste OO ZKS, kjer v njihovih delovnih organizacijah izbijajo te-
žave, ki izhajajo i/ zaostrenih pogojev gospodarjenja in lastnih slabosti. 
Vse to bodo morali komunisti v javni razpravi odkrito in samokritično 
ocenili ter sprejeli konkretne naloge za odpravo slabosti in boljše delo v 
bodoče. 

Predsedstvo jc sprejelo podrobnejši program aktivnosti v pripravi in 
izvedbi javne razprave o sklepih 13. seje CK ZKJ. V tej razpravi bodo 
morali komunisti skupaj z drugimi delavci in občani oceniti delo vsakega 
posameznika in organizacije kot celote, zlasti še z vidika uresničevanja 
stabilizacijskega programa, razvoja delegatskega sistema, dela samo-
upravnih in strokovnih organov. Gre za to, da bo razprava prispevala k 
temu, da bodo komunisti v bodoče bolj učinkoviti pri svojem delu povsod 
lam, kjer delajo in žive. ^̂  

Dan bratskega 
sodelovanja 

Petek 7 . 9. 1984 je bil posebnost v okviru Tedna Kajkovske kulture 
Krapina 84, saj je bil imenovan dan srečanj bratskih občin Slovenije in 
Hrvatske. 

V dopoldanskem času je bila seja koordinacijskega odbora bratskih 
občin, ki je bila v krapinski Keramiki. Pregledali so kako izpolnjujejo 
program aktivnosti in ugotovili, da odstopanj skoraj ni, je pa opravljenih 
precej aktivnosti, ki niso bile predvidene v programu dela. 

Odbor za družbenoekonomske odnose je poročal, da sta TAM in 
Metalna iz občine Maribor-Tezno že ponudili Pregradi možnosti razširitve 
sodelovanja in da se bo na osnovi te ponudbe dosedanje gospodarsko 
sodelovanje še okrepilo. Podali so informacijo in pobudo za podporo 
odločitvi Certusa, ki pripravlja gradnjo počitniških zmogljivosti na Poho-
rju. OZD iz vseh sodelujočih občin so pozvali k tesnejšemu sodelovaniu. 

Odbor za informiranje in dokumentacijo je poročal, da radijske 
oddaje Iz naših bratskih občin potekajo v redu. Sedaj je v pripravi bilten 
sodelujočih občin. Gradiva zanj že intenzivno zbirajo. 

Razpravljali so še o kandidatih za plakete in listino bratskega sodelo-
vanja. Predloge bo podrobno proučil še odbor za priznanja, tako da bodo 
lahko na prihodnji seji koordinacijskega odbora dokončno sklepali o 
predlogu. 

Pomembno je še povdariti, da je bila tudi delovna brigada bratstva in 
prijateljstva, ki je sodelovala na zvezni delovni akciji v Makedoniji, 
uspešna. Deli 2—3 mesto, 15 brigadirjev pa je osvojilo naslov udarnik. 
Za prizadevno delo jo je vodstvo akcije predlagala za republiško prizna-
nje Makedonije. 

Popoldanski čas je bil namenjen kulturnemu programu, v katerem so 
sodelovale kulturno umetniške skupine iz občin Maribor-Tezno, Cakovec, 
Lendava in Krapina. Kulturnemu programu je sledilo prijateljsko srečanje 
nastopajočih in drugih gostov iz bratskih občin. 

Besedilo in posnetek: L. C. 

V kulturnem programu so občinstvo še posebej navdušili mladi iz Mari-
bora 

Začetek gradnje nove 
telovadnice 

Pri Srednješolskem centru v Ptuju so že začeli z zemeljskimi deli za 
novo telovadnico, ki bo bistveno izboljšala razmere za pouk telesne 
vzgoje, ki so sedaj vse prej kot primerne. Hkrati pa je to pomembna 
pridobitev tudi za šport v ptujski občini ter za številne druge večje prire-
ditve, ki jih sedaj zaradi pomanjkanja večjega pokritega prostora ne 
moremo izvesti ali pa so močno odvisne od vremena. 

1. k. 

Buldožerji, nakladalci in tovornjaki Komunale, gradbeništva in promet« 
delajo s polno paro (foto I. kotar) 
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Barve v stanovanju 
Človek je prvo in edino živo bitje, ki uporablja barvo, ki jo nanaša 

tudi t ja, kjer je prej ni bilo. Barvni pojav razlagajo z dejstvom, da se 
svetloba različnih valovnih dolžin v očesni leči različno lomi. 

Barva je zelo važen element pri oblikovanju prostora. Zato ob ureja-
nju stanovanja moramo upoštevati vlogo barve. Stanovanje smo že leta in 
leta barvali enako. Strop je bil bel, stene pa smo obarvali z enako barvo, 
zgoraj in spodaj zaključeno s tenmejšo črto, vmes pa izpolnjeno z razli-
čnimi vzorci. 

Moderna arhitektura pa daje barvi primarno vlogo in ta je 
pomemben dejavnik pri oblikovanju prostora. 

Izbira barv ne bo težavna. Poznati moramo samo svojstva posamez-
nih barv in brez velikih težav se bomo lahko odločili, kakšnih barv naj bo 
naše stanovanje. Za odkritje bogastva barv nam lahko pomaga priroda 
sama. Mavrica, ki jo vsi poznamo, je sestavljena iz barvnega spektra. V 
njem najdemo modro, rumeno in rdečo kot primarne barve in vse ostale 
vmesne tone — sekundarne barve, ki nastanejo ob prelivanju dveh prima-
rnih barv. Na primer: rdeča in rumena — kot primarni, nam dasta pri 
mešanju oranžno — kot sekundarno barvo. 

Rdeča in oranžna sta ,,topli" barvi. Spominjata nas na ogenj in bar-
vo tropskega cvetja. Oranžni barvi sledi na spektru rumena — barva son-
ca, pomladnega cvetja in zlatorumene jeseni. Sledi zelena trava. Ta je v . 
centru barvnega spektra in je barva travnikov, gozdov. Med nežne barve 
sodi tudi modra barva, kot , ,hladna" — prijetna in mirna. Sledi vijoliča-
sta barva, ki pa jo v naravi zelo redko srečamo. Ce barve lahko še 
mešamo in tako dobimo nešteto odtenkov ali nians. 

Sedaj pa si oglejmo lastnosti posameznih barv, ki jih moramo upora-
biti pri oblikovanju prostora.'Tople barve (rumene, rdeče, oranžne . . .) 
nam dajejo optičen vtis manjšega prostora, hladne pa nasprotno prostor 
povečajo. Ce imamo na"primer majhen prostor in želimo, da bi na pogled 
bil večji, obarvamo vse stene s hladno barvo in stene se nam bodo na 
videz odmaknile. Nasprotno pa, če želimo sobo zmanjšati, jo obarvamo s 
toplo barvo, ki nam bo stene približala in nam ustvarila občutek manjše-
ga prostora. 

Nizke in dolge sobe često niso prijazne in ugodne. Ce jih drugače ne 
moremo zmanjšati, nam lahko tudi tukaj pomagajo barve. Obe dolgi 
steni obarvamo s kladnimi barvami, ki nam dve steni odmaknejo, krajši 
steni pa obarvamo z mirnimi toplimi toni in steni se bosta približali. Tako 
si torej lahko pomagamo, če želimo, da bo pravokotna stena na okno 
kvadratna in prav tako tudi obratno. 

Vtis daljše stene lahko dosežemo tudi z vodoravnimi črtami ali 
barvnimi pasovi, medtem ko si z vertikalami stene skrajškmo. Sobe, ki so 
obrnjene proti severu, so hladne, ker imajo malo sonca. 

Take sobe obarvamo s toplimi barvami, ki nam bodo napravile mno-
go bolj ugoden občutek. Sobe, ki so obrnjene proti jugu, pa obarvamo s 
hladnimi toni. 

Ce je soba preveč svetla, opleskamo eno ali več sten s temnejšimi 
barvami. 

Ce ste ljubitelj temnih tonov, jih v vašem stanovanju lahko uporabi-
te. Pri tem pa morate paziti, da je na razpolago dovolj svetlobe, sicer bi 
stanovanje bilo preveč temačno. Tudi strop ni treba, d a j e zmeraj bel. Ce 
preveč odbija svetlobo, ki prihaja skozi okno, ga pobarvamo z barvo, ki 
ima temnejši ton od ostalih sten. 

Kadar nam je kakšna stena sama po sebi preveč pusta in dolgočasna, 
jo obarvamo z živo barvo. Posamezne barve imajo določene prostorske 
učinke. Rdeča se nam zdi bližja, kot modra. 

Tudi pri izbiri pohištva, zaves in raznih sobnih okraskov moramo 
paziti na barvo. Ce hočemo dati pohištvu poseben povdarek, naj bo take 
barve, ki je nasprotna barvi sten. Tako pohištvo se bo zdelo tudi večje. 
Vendar pa pri opremi stanovanja ne smemo pozabiti na harmonijo, še 
posebej na skladnost barv (več nians = harmonija). 

Znanstveniki so ugotovili, da barva izdaja človekovo duševnost. Mi 
se za barve pogostoma odločamo spontano, še posebno to velja za oblači-
la. V zdravstvu pravijo, da rdeča barva pospešuje tvorbo rdečih krvnih 
teles, zvišuje utrip srca in napetost mišic. Modra barva človeka deprimira. 
Negativno deluje na ledvice in mehur. Zelena pa pospešuje notranje 
izločanje sokov. Z rumeno barvo zdravijo duševne bolezni. 

Psihologi imajo mnenje o psihološkem učinku barv: rumeno povezu-
jejo s soncem, čeprav sonce ni nikoli prav rumeno. Barva je svetla, sijoča. 
Po prostoru deluje toplo in odbija svetlobo. Zato spodbuja, deluje sveže 
in živahno. 

— Rdeča je aktivna barva. Pravijo, da je to barva ljubezni. Cenijo 
jo vročekrvci. Je tudi vesela, močna in napadalna. Vzbuja imenitnost in 
veličino. Nekoč so s trakovi in oblačili poudarjali moč in sijaj. 

— Modra je barva mirnih in resnih ljudi. Na človeka deluje intimno, 
mišična napetost popusti, umiri se dihanje in utrip srca. Temno modro 
okolje potrte ljudi pomirja. 

— Zelena barva prija očem. V zelenem gozdu se oči spočijejo. Ta 
barva spodbuja k premišljevanju. V človeku ne vzbuja pretresljivega 
duševnega gibanja in ne privlači nase pozornosti. 

Svetle barve učinkujejo veselo in vedro, temne zamolklo pa težko. 
Bela in črna vsebujeta vse ostale barve, zato sta nevtralni. 

Barve lahko vidimo le pri svetlobi. Fluoroscenčni svetlobni viri zah-
tevajo v okolju, prostoru tople barve. V hrupnem okolju so bolj zaželjene 
hladne barve. 

Raziskovalci so nam ugotovili, da ljudje gojimo v povprečju največ 
simpatij do modre, sledijo zelena in rdeča, nato je vijolična barva. Seveda 
imajo otroci raje dolgovalovne barve (rdeči del spektra). 

Vsako živo bitje ima lahko svoje mišljenje. Estetika pa je samo ena! 
Pogojena je z družbenim razvojem. 

Jožica Antolič 

Peržani v lapidariju 
Pokrajinskega muzeja 

Zagotovo ni bilo obiskovalca, ki bi mu bilo minuli četrtek žal, da si 
je ogledal Aishilove Peržane v izvedbi Slovenskega mladinskega gledali-
šča iz Ljubljane. Ni jih bilo veliko. Pa je taka komorna zasedba pravza-
prav le dvignila kakovost .kulturnega dogodka, ki ga Ptujčani še nismo 
imeli priložnost videti. 

Prireditveni prostor te predstave Ptujskih kulturnih srečanj je bil 
namreč lapidarij Pokrajinskega muzeja. Scena, kot nalašč za to klasično 
delo. Okolje, ki mu scensko ni bilo kaj dodati, da o akustičnosti nekdanje 
cerkve dominikanskega samostana sploh ne govorimo. Odkrili smo torej 
prostor, ki ga moremo in moramo tudi v prihodnje izkoristiti za take in 
podobne prireditve. Organizatorjem srečanj. Zvezi kulturnih organizacij 
gre priznanje za domiselno in izvirno izbiro prireditvenega prostora. Ob 
tem pa ne gre prezreti, da imamo v Ptuju takih in podobnih prostorov še 
veliko. Odpirajo nam možnost izjemno bogate kulturne ponudbe. Zato 
velja tudi domače ustvarjalce na gledališkem in drugih področjih pri na-
črtovanju programov usmeriti v vključevanje in izkoriščanje teh prosto-
rov. 

N. B. 

w w 

Čebelarji Štajerske praznujejo 80 let organiziranega 
čebelarstva 

Pred 80 leti je bilo ustanovljeno prvo sloven-
sko čebelarsko društvo za Štajersko, na pobudo 
Ivana Jurančiča, posestnika iz Andrencev v Slo-
venskih goricah. Leto 1904 je torej začetek na-
stajanja organiziranega čebelarstva na Štajer-
skem. 

V Ptuju v ,,Narodnem domu" je bil sklican, 
5. aprila 1904 prvi občni zbor novega društva. 

Zveza čebelarskih društev, kot naslednica ta-
kratnega čebelarskega društva na Štajerskem 
ima vključene v Zvezo in registrirana naslednja 
čebelarska društva: Dornava, Markovci, Ptuj, 
Turnišče, Majšperk, Trnovska vas in Gorišnica. 
V vseh teh društvih je včlanjeno 223 članov čebe-
larjev, ki imajo 5260 čebeljih družin-panjev. Pri 
osnovnih šolah, srednješolskem centru je usta-
novljeno 8 čebelarskih krožkov, nižje in srednje 

ter višje stopnje. Čebelarski krožki so nasiupali 
na tekmovanjih mladih čebelarjev Slovenije, lan-
sko leto na 6. srečanju in tekmovanju v Ptu-
ju in letos v Kopru. Vsi čebelarski krožki 
so dobili letos potrcono opremo in čebelje 
panje. Tako bo sedaj delovanje krožkov še 
bolj kakovostno in uspešno. 

Čebelarska društva so pred leti posadila me-
dovite rastline euodijo, ki sedaj po nekaj letih že 
cvetijo ter jih čebele pridno obiskujejo. S 
takšnim načinom delovanja CD bi morali v pri-
hodnje še nadaljevati. Pričakujemo pa tudi vse-
stransko pomoč pri razmnoževanju medovitih 
rastlin od vse družbe. 

V času od 15. do 17. septembra 1984 bomo 
praznovali in proslavili 80-letnico organiziranega 
čebelarstva na Štajerskem v Srednješolskem cen-
tru Ptuj, Volkmerjeva 19. 

Kulturni program proslave se bo pričel v so-
boto, 15. septembra ob 10. uri v avli SSC. Ta 
dan bo otvoritev čebelarske, jubilejne razstave 
ob 9,30. Po kulturnem programu pa bo ob 11.30 
za obiskovalce predvajan čebelarski film avtorja 
Petra Laloviča ,,Okus medu". Čebelarski, kme-
tijski, gozdarski in veterinarski strokovnjaki pa 
bodo imeli ob isti uri posvet v mali dvorani SSC. 

Obiskovalci proslave si bodo pozneje, s po-
hodom na ptujski grad, lahko ogledali zgodovin-
ske znamenitosti v pokrajinskem muzeju. Na 
vrtu grajske restavracije bo popoldan od 15. ure 
veselica s srečolovom. Cez noč pa bo v grajski re-
stavraciji družabni večer ,,Čebelarska noč". Go-
ste pa bo zabaval inštrumentalni ansambel 
„Mlada pot" iz Maribora. Ljubitelji narave, če-
bele — vabljeni. 

Srečko Rupnik 

Momo 
Kapor v 

Ptuju 
v okviru Ptujskih kulturnih 

srečanj bo v četrtek, 20. septerhbra 
1984 ob 19. uri priredila Ljudska 
in študijska knjižnica literarni ve-
čer z beograjskim pisateljem in 
znanim piscem uspešnic Momo 
Kaporjem. Za to literarno srečan-
je, ki bo v paviljonu Dušana Kved-
ra. torej v pravem umetniškem 
okoiju, tu omenjamo, da je Kapor 
tudi dober slikar, vlada veliko 
zanimanje. Posebej bo zanimivo to 
za nas Ptujčane, saj pravi ta 
kozmopolit, ki se giblje med New-
Vorkom, Parizom in Beogradom, 
da sta mu najljubši mesti Ptuj in 
Maribor. Vstop na literarni večer 
je prost. . E. J. 

Travniki „že" zelenijo 
P o r u m e n e l i t r a v n i k i in 

pašniki so v zadnj ih dneh zno-
va začeli zeleneti. Tudi zan je je 
prišel dež v zadn jem t renu tku , 
kmetovalci so že bili zaskrblje-
ni zaradi grozečega p o m a n j k a -
n j a krme. 

Dobro gnojeni t ravniki si 
b o d o hi t ro opomogli in kmeto-
valci b o d o še lahko kosili. Zelo 
p o m e m b n a za p rehrano živali 
pa je tudi jesenska paša . 

S t rokovnjak i svetuje jo v tem 
času gnojen je travnih površin s 
40 kilogrami čistega dušika , to 
pomeni okoli 150 ki logramov 
KAN-a na hektar . G n o j e n j e bo 
pomagalo , da bo rast t rave 
septembra in še ok tob ra hitrej-
ša. 

JB 

Jesenska paša je zelo pomembna za prihranek krme za dolge 
zimske dni 

Foto: I. kotar 

Kdo bo rešil dvorec Turnišče? 
Dvorec je zgrajen vzgodnje-baročnem slogu. Strokovnjaki Zavoda za 

spomeniško varstvo Maribor ga uvrščajo med najpomembnejše umetno-
stno-arhitekturne spomenike v Sloveniji. 

OD KOD IME 
TURNISCE-ZGODOVINA 

Med leti 1687 in 1694 je dal grof 
Hans-Maksimiljan von Thurn-Val-
sasina sezidati dvorec z mnogimi 
stolpi in stolpiči, torej ,,turni" 
(nemško: der Turm — stolp); po 
njih in po imenu lastnika so ga ime-
novali Turnišče, kakor se imenuje 
še danes naselje in KS. 1827. leta je 
grof SchOnfeld dvorec prezidal, 
verjetno zaradi težkega vzdrževanja 
stolpičev. Razen dvorca je bil v 
tistih časih zgrajen še nizki zid, s 
katerim je dvorec obdan, in gospo-
darska poslopja — skedenjj 
nekakšen obokan stolp, hlevi in še 
štiri stavbe na današnji Zagrebški 
cesti, katerih prvotne vloge ne 
poznamo. 

Območje vzorca zajema še 
grajski park, ribnik in travnike. 
Nasad dreves ima izrazite poteze 
angleškega parka, v njem rastejo 
tudi nekatera zelo redka drevesa, 
ohranil je prvotno rast tal — male-
ga zvončka, podlesno vetrnico, 
petelinčka, lopatico. Ribnik, danes 
sicer precej zaraščen, in travniki so 
gnezdišča številnih redkih ptic. 

KASNEJE 
Po osvoboditvi je prešel dvorec z 

okolico v družbeno lastnino. 
Prevzelo gaje Kmetijsko gospodar-
stvo Turnišče, ki je koristilo hleve 
za kobilarno, za dvorcem pa je bil 
urejen hipodrom, na katerem so 
prirejali tudi konjske dirke. Dvorec 
je služil za stanovanja. Okoli 1960. 
leta so v spletu neugodnih okoliščin 
konje prodali, kobilarno razpustili. 
Po tem so v hlevih še redili živino, v 
dvorec pa vselili dveletno 
Kmetijsko šolo. Tako so bili vsi 
prostori do neke vzdrževani, do 
neke mere tudi obnovljeni. Leta 
1979 se je šola preselila v nove 
prostore SSC v Ptuju. In dvorec je 
ostal sam. 

DANES TURNIŠČE 
SAMEVA 

Streha pušča, delno je že odkrita, 
stebri prhnijo. Cez nekaj let se bo 
dvorec na posameznih delih 
sesedel, če ne bo nihče nič ukrenil. 
Tako je povedal Ivan Sic, 
predsednik sveta KS Turnišče. 

Krajani so zelo zainteresirani in se 
čutijo dolžne dvorec ohraniti. 

Kosijo travo v parku, s ptujsko 
komunalno skupnostjo so se 
dogovorili, da bo namestila klopi, 
ki bi nudile prijeten oddih mo-
rebitnim sprehajalcem. Da bi sam 
prostor oživili, so zgradili asfaltno 
športno igrišče ob parku. Nekaj 
prostorov uporablja Gasilsko dru-
štvo in TO za skladišča. KS seveda 
ni sposobna sama obnoviti strehe, 
ki je najbolj potrebna popravila po 
njihovi oceni. Bodo pa po svojih 
močeh pomagali in primaknili 
kakšen dinar, če bi le kako prišlo 
do popravila. 

IN KDO BO 
DVOREC RESIL? 

Dvorec ima na svojem spisku Za-
vod za spomeniško varstvo Mari-
bor. Ravnatelj Zavoda, Janez 
Mikuž je povedal, da je ob graditvi 
avtoceste Maribor—Zagreb bil 
pripravljen načrt obnovitve v stilu 
motela, brez posegov v originalnost 
stavbe (namesto motela v Podlehni-
ku), tudi gospodarska poslopja bi 
bila uporabljena za parkiranje 
avtomobilov. Vendar do uresniŠ-
t-ve takrat pač ni prišlo. 

Finančno bi naj za takšne 
spomenike poskrbele občine. 
Metka Koroščeva, namestnica 
predsednika Ptujskega komiteja za 
urbanizem, gradbene in komunalne 
zadeve, je povedala: ,,Vse se ustavi 
pri denarju pa tudi prepovedano je 
denar vlagati v negospodarne 
objekte. Tako iščemo nekoga, ki bi 
dvorec prevzel, ga bil sposoben 
obnoviti in ga tudi uporabljal. 
Možnosti je več, — gostinstvo v 
okviru gostinske ix)nudbe toplic, 
razstavni prostor lovskih dru-
žin . . . Nekaj bomo skušali nare-
diti za prvo silo. Preko zime bomo 
dali oceniti najnujnejša gradbena 
dela in nato zbrati denar pri 

Kulturni skupnosti. Krajevni 
skupnosti, dosedanjih uporab-
nikih. Tako bi spomladi popravili 
in rešili dvorec vsaj za nekaj časa." 

NAMIG 
Morda vsi še ni poznate dvorca. 

Lahko vam služi kot odlična posto-
janka na popoldnevnem kolesar-
skem izletu. Na levi strani ceste za 
Videm, tik za obcestnim znakom, 
ki označuje zaključek mesta, boste 
zagledali obzidje, ki premore 
obokan vhod. Vstopite — in znašli 
se boste v čudovitem okolju izpred 
nekaj stoletij. 

V ptujskem območju je več takih ' 
gradov: mestni. Bori, Dornava, 
Kungota, Brstje in Turnišče. Razen 
mestnega, ki je vključen v 
turistično ponudbo mesta — 
muzej, ostajajo ostali za nas, pred-
vsem pa za turiste neopaženi. Kot 
pomembne umetnostno-kulturne" 
spomenike, kot'jso jih ocenili stro-
kovnjaki Zavoda za spomeniško 
varstvo Maribor, jih bo morda Tu-
ristično društvo Ptuj vključilo v 
ogled, in tako obogatilo kulturno-
zgodovinsko ponudbo našega 
mesta z okolico. MC 

Od daleč — romantični dvorec Turnišče sredi lepo urejenega parka. Bližje — priča samo razpadanju .. 
enega pomembnejših umetnos-1 
tno-kultumih spomenikov v Slo-
veniji. FOTO: Milena Cestnik i 

unial 
j tovarna gllnice in aluminija 

^ ^ ^ Boris Kidrič n. sub. o. 
t g a Kidričevo 

62325 Kidričevo 
telefon: (062) 796-110 
telex: yu 033 116 

UNIAL — Tovarna glinice in aluminija ,,BORIS KID-
RIČ" Kidričevo, z n. sub. o. - TOZD PROIZVODNJA 
ALUMINIJA vabi k sodelovanju delavce pri proizvod-
nji aluminija in sicer 

POMOŽNA DELA PRI POSLUŽEVANJU ELEK-
TROLITSKIH PEČI 
POSEBNI POGOJ: starost 21 let, zdravstvena in psiho-

fizična sposobnost. 

SPLOŠNI POGOJ: PKV elektrolizer in 3 mesece delov-
nih izkušenj ali NKV delavec z naj-
manj končanimi 6 razredi osnovne 
šole z obvezo, da si bodo potrebno 
strokovno izobrazbo pridobiU ob de-
lu v roku 6 mesecev. 

Prijave sprejema kadrovsko socialna služba delovne or-
ganizacjije. Potne stroške na prihod in vrnitev z dela 
vračamo delno. 
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Franc Kolari« je prejel dato značko ZFS foto: I. kotai Prireditev je začela domača pionirska skupina foto: I. kotar 

Folklorni dan v Markovcih uspel 
Minulo nedeljo je bila v Markovcih v organizaciji FD Ptu j in domače 

sekcije folklorna in telovadna prireditev, ki je izredno uspela. V plesnem 
folklornem delu so nastopale poleg pionirske folklorne skupine iz domače 
šole, še skupina iz Dolene, Lancove vasi. Svobode P tu j in iz Kicarja. 
Ljudske pesmi so zapeli pevci iz Lancove vasi ter pevke iz Zabovec, 
Stojnc in Podlehnika. Na tamburice so zaigrali gostje iz Gorišnice in 
okoliških vasi. Članice domačega TVD Partizan so nastopile s tremi 
simboličnimi vajami, kar je le redko vidno še k je v Sloveniji. Izredno pa 
so navdušili gledalce harmonikaši na , , f r a j tonarce" z Raven na 
Koroškem. Videli smo tudi ritmične vaje domaČih telovadk. 

Prireditev je pokazala da v Korantovi deželi živi folklora in telesno-
kulturna zvrst, kar so potrdili številni gledalci, čeprav je bilo te dni veliko 
tovrstnih prireditev in tudi vreme ni bilo preveč naklonjeno prireditvam 
na prostem. 

Gledalce in nastopajoče je pozdravil tudi zastopnik Združenja fol-
klornih skupin Slovenije Mile Trampuž in izročil zlato značko ZFS dol-
goletnemu folklornemu delavcu v Markovcih Francu Kolariču. 

OP 

Pevke iz Stojnc foto: I. kotar 

Moška dvojina namesto 
srednje 

, ,Prometni inštitut 61000 Ljubl jana, Moša Pijade 39, je v torek 20. 
marca t. 1. delil na l jubljanskem letališču anketni formular , v katerem je 
na tretji strani v tretji alineji napisano naslednje: ,,Ce bi mislili, da sta 
oba prometna sredstva skoraj enako udobna glede udobja . . . " O tem 
sem ob srečanju na cesti informiral J . T. , ki mi je predlagal, naj to in-
formacijo pošljem na Jezikovno razsodišče, d a j o bo lahko uporabilo pri 
obravnavi zanemar janja prave dvojinske oblike za samostalnike srednjega 
spola. Lep pozdrav. B. L. iz Ljubl jane ." 

,,Na precejšnjem delu slovenskega ozemlja, med drugim v Ljubljani 
in njeni okolici, se je izgubil srednji spol, t ako da l judje govorijo ne le 
npr. dober mlek, lep mest, ampak tudi Mlek je bil dober, Mest je lep. Da 
gre tu za občutek, kot da so samostalniki knjižnega moškega spola nam 
dokazuje prislovna oblika pridevnika, ki sicer tudi nima končnega -o, ima 
pa zato široki naglašeni o v osnovi: Dober s to napravu (široki 6 po 
dobro, proti dober mlek z ozkim o po dober-sir). Moškost samostalnikov 
prvotno in v knjižnem jeziku srednjega spola vdira tudi v dvojinske 
oblike, kakor ravno v primeru, na katerega opozarja B. L. To seveda ni 
primerno za besedila v knjižnem zbornem jeziku, v katerem pišemo 
praktično vsa besedila uradovalne zvrsti. Sestavljavec grajanega obrazca 
si knjižnega zbornega jezika ni posebno uzavestil, zato je po svojem 
jezikovnem občutku, temelječem na narečju, zapisal kar obliko moškega 
spola namesto pravilne oblike za srednji spol (namreč obe prometni 
sredstvi). 

V uradovalni slovenščini si kar radi privoščijo neskrbnosti, češ saj 
takih sporočil ne bomo obešali na veliki zvon, ampak bodo ostala med 
vprašujočim in vprašanim. Prav bi bilo, da vsa Ijesedila za razmnoževanje 
'iamo pregledati jezikovno bolj veščim, kakor smo morebiti sami. Potem 
"e bo prihajalo do izražanja, ki naslovniku zbuja nejevoljo, poleg tega pa 
dela vtis, kakor ^da naš knjižni jezik ne bi bil ustaljen tudi v takih 
zadevah. Uradovalno slovenščino je JR kritiziralo že večkrat, morda ne 
brez pozitivnega odziva pri tistih, ki»še imajo vest, tudi ko gre za lepo in 
pravilno slovenščino. 

ZVEZA KULTI RNIH ORGANIZACIJ SLOVENIJE RAZPISUJE 

V sodelovanju z družbenopolitičnimi skupnostmi in organizacijami v obči-
nah, kjer bodo organizirana območna srečanja, in v Gradišču v Slovenskih 
goricah, RS ZSS, RK ZSMS, tednikom Mladina, revijo Antena, časopisom 
Kmečki glas in Društvom slovenskih pisateljev: 

13. srečanje pesnij«)v in pisateljev začetnikov 
Območna srečanja bodo potekala jeseni in pozimi 1984/85 v Ljubljani, 

Izoli, Mariboru, Ravnah na Koroškem, Skofji Loki, Krškem in Titovem Vele-
nju. 

Sodelujejo lahko pesniki in pisatelji začetniki, ki svojega dela še niso izdali 
(razen v samozaložbi) v knjižni obliki in še niso bili uvrščeni med najboljše v 
dosedanjih zaključnih republiških srečanjih pesnikov in pisateljev začetnikov. 

Avtorji lahko sodelujejo z literarnimi prispevki v slovenskem jeziku, ki 
morajo biti napisani s pisalnim strojem. 

Organizatorji bodo upoštevali prispevke vseh vrst proze, poezije in drama-
tike: 

— črtice, novele, satire, humoreske, romane; 
— pesmi, epigrame, basni, aforizme; 
— dramska besedila, dramske prizore, skeče, enodejanke, tragedije, grotes-

ke, TV igre, TV nadaljevanke, filmske scenarije, scenarije za proslavo; 
— kritiške prispevke, eseje z vseh področij umetnosti, kulturnega in 

družabnega življenja: kritike, eseje, družbeno angažirana razmišljanja. 
Svoje prispevke naj avtorji pošljejo v treh izvodih, označijo naj jih s šifro, 

ne s pravim imenom. Poslanim tekstom s šifro naj priložijo zapečateno ovojnico 
s podatki: ime in priimek, točen naslov, izobrazba, poklic, starost in šifra. 

Vse poslane prispevke odstopijo avtorji za morebitno objavo brezplačno. 
Organizatorji bodo objavili dela izbranih avtorjev (območnih srečanj oziroma 
republiškega srečanja) na način in v obsegu, ki bo ustrezal gmotnim in 
organizacijskim možnostim. 

Tričlanske žirije (imenoval jih bo organizator območnega srečanja) bodo 
med pravočasno prispelimi prispevki s svojega območja izbrale najboljše avtorje 
za nastop na območnem srečanju. V primeru, da bo število uvrščenih v za-
ključno srečanje preseglo organizacijske zmogljivosti gostitelja, si odbor za lite-
rarno dejavnost pri ZKOS, upoštevajoč izključno kvaliteto, pridržuje pravico 
zadnjega izbora. 

Prispevke pošljite najkasneje do 30. septembra 1984 na naslov: Zveza 
kulturnih organizacij Slovenije, Ljubljana, Kidričeva 5, za 13. srečanje pesnikov 
in pisateljev začetnikov. 

Morebitne dodatne informacije dobite na naslovu: ZKO Slovenije, Ljublja-
na, Kidričeva 5, (tel. 061-211-828, interna 18). 

Odbor za literarno dejavnost pri ZKOS 

OBVESTILO 
Obveščanno bralce, da bo ljudski oddelek knjižnice v dneh od 

17. do vključno 21. septembra zaprt za obiskovalce zaradi ureditve 
prostorov. Bralcem se za razumevanje zahvaljujemo! 

Uprava Ljudske in študijske knjižnice Ptuj 

^ ^MITJA M E R Š O L 

^ m ec i idJ 
Časopisi oziroma novinarstvo so se na naših tleh, na ozemlju 

današnje Jugoslavije, začeli razvijati razmeroma precej pozno, šele proti 
l^oncu 18. stoletja. Prve tiskarne smo imeli že zelo kmalu, le nekaj 
desetletij po Guttenbergu. Prvo tiskarno smo dobili že leta 1493 na Obodu 
pri Cetinju, leto dni kasneje pa še v Senju. Do nastanka časopisov pa je 
prišlo pozno predvsem zato, ker so naši narodi živeli v precejšnji kulturni 
"1 gospodarski zaostalosti in pod tu jo nadvlado. Pod vplivom razvoja 
novinarstva v zahodni in srednji Evropi, kjer je bil meščanski razred 
•Najbolj razvit — tisk pa je proizvod meščanske družbe — so se prvi naši 
^sopisi pojavili seveda najprej v predelih, ki so bili bližji razviti Evropi. 
Tako je prvi časopis na ozemlju današnje Hrvatske izšel v Zagrebu 1771. 
leta v latinščini pod imenom Ephemerides Zagrabienses. Izšlo je kakih 
Petdeset številk. Leta 1786 pa je začel izhajati v Zagrebu tudi časopis v 
Nemščini Agramer Deutsche Zeitung, tri leta kasneje pa mu je sledil še 
^ e n , prav tako v nemščini — Kroatischer Korrespondent. Prvi časopis v 
"•^aščini pa je začel izhajati v Zadru (od 1806—1810). Imenoval se je 
Kraljski Dalmatin — 11 Regio Dalmata, ustanovile pa so ga francoske 
°blasti kot uradni časopis za svojo novo pokraj ino Dalmacijo. Izhajal je 
^ikrat na teden v italijanščini in hrvaščini. Časopis je imel izključno 
Propagandni namen in je prinašel uradne objave, odredbe in razne 
Praktične nasvete ter tudi nekaj vesti o uspehih Napoleonove vojske in 
"ovice iz Dalmacije. Ko s e j e 1809. leta začelo formiranje Ilirskih provinc, 

je sedež pokrajine preselil iz Zadra v Ljubl jano in je Kraljski Dalmatin 
•finalu izgubil na pomenu in kasneje prenehal izhajati. Francoske oblasti 
.^ato konec leta 1810 v Ljubljani ustanovile nov časopis Telčgraphe of-
''cie!, ki je bil najprej v francoščini in italijanščini, kasneje pa še v 
"ei^ščini. Izhajal naj bi menda tudi v , , i l irskem" jeziku, toda noben 
'^kšen primerek se ni ohranil. 

NOVINIIN VJEDOMOSTI 
Zgodovina srbskega časnikarstva se začenja z revijo, ki so jo tiskali 

1768. leta v Benetkah v tiskarni Grka Dimitrija Teodosija, imenovala pa 
s e j e ,,Slaveno-serbski magazin, to jest sobranie razni sočinenij i prevodov 
k poljze i uveseleniju služaščih." Ustanovitelj in urednik te revije je bil 
srbski pisatelj in prosvetitelj Zahari je Stefanovič Orfelin. Prvo in edino 
številko te revije je Orfelin uredil po vzorcu znanstveno-literarne revije 
Ježemesjačnija sočinenija, ki jo je izdajala ruska akademija znanosti v 
Petersburgu od 1755 do 1764. 

Prvi časopis v srbskem jeziku pa je začel izhajati na Dunaju 14. 
marca 1791 (do 30. decembra 1792). Izhajal je dvakrat na teden na štirih 
straneh. Najprej se je imenoval Serbskija posvednevnija novini, kasneje 
pa samo Serbskija novini. Založnik tega časopisa je bil Markides Pulio, 
po rodu Grk, ki je s pomočjo nekaj srbskih trgovcev dobil dovoljenje za 
izdajanje časopisa. Časopis je v vsaki številki objavil povprečno devet 
prispevkov, ki so zadevali avstrijsko državo, vojna poročila in zuna-
njepolitične dogodke. O samih Srbih pa časopis praktično ni pisal. Pač pa 
je nekaj več pisal o življenju Srbov drugi srbski časopis Slavenoserbskija 
vjedomosti, ki ga je prav tako na Dunaju izdajal Štefan Novakovič od 
avgusta 1792 do decembra 1794. Oba časopisa sta se po obliki in vsebini 
zgledovala po dunajskih nemških časopisih, iz katerih sta tudi prevajala 
poročila in drugo gradivo. Časopisa sta nehala izhajati predvsem iz 
materialnih razlogov — ne eden ne drugi nista imela dovolj naročnikov. 
Pred prenehanjem izhajanja je imel na primer časopis Vjedomosti , ki je 
bil napisan v razumljivem srbskem jeziku, le nekaj več kot sto 
naročnikov. 

VODNIKOVE LUBLANSKE NOVIZE 
Ljubljanske novice (Lublanske novize) so prvi ča.sopis v slovenščini, 

izhajale pa so v Ljubljani od 4. j anuar ja 1797 do 27. decembra 1800. 
Najpre j so izhajale enkrat, kasneje pa dvakrat na teden. Novice je najprej 
pisal. in urejal pesnik Valentin Vodnik, za njim pa Janez Sušnik. 
Valentina Vodnika bi lahko imenovali kar očeta slovenskega novinarstva. 

saj je bil prvi slovenski novinar in urednik, ki je urejal Ljubljanske novice 
in sam opravljal vse v zvezi s časopisom. Pisal in prevajal je vesti, 
tehnično urejal časopis ter ustvarjal slovenski novinarski jezik in slog. 
Največji del prostora v tem prvem slovenskem časopisu so zavzemale 
novice iz avstrijskega tiska, poleg njih pa so bile tudi domače. Založnik 
časopisa je bil ljubljanski tiskarnar Janez Friderik Eger. 

V času ilirizma je kasnejšega narodnega preporodovskega gibanja 
med našimi narodi je v prvi polovici prejšnjega stole^a nastalo na naših 
tleh več časopisov. Tako je pri Hrvatih Ljudevit Ga j , ki je bil idejni 
voditelj ilirskega gibanja, leta 1835 začel izdajati Novine horvatske in 
Danico horvatsko. Leto dni kasneje pa sta oba časopisa spremenila naslov 
v Ilirske narodne novine in Danica ilirska. 

Poleg Gaja, ki je bil organizator in urednik časopisa, je največji del 
novinarskih opravil opravljal Dragutin Rakovac, ki je za svoje 
sodelovanje dobival stalno mesečno plačo, brezplačno stanovanje, 
ogrevanje in razsvetljavo. Velja za prvega poklicnega novinarja na 
Hrvaškem. Zaradi pritiska avstro-ogrskih oblasti, ki so leta 1843 
prepovedale vsakršno politično in kuhurno dejavnost v duhu ilirizma, sta 
se morala časopisa odpovedati nazivu Ilirski. Potem so Novice nekajkrat 
menjale svoje ime in leta 1857 končno postale Narodne novice. 
Vzporedno s prepovedjo vsega, kar je dišalo po ilirizmu, je seveda 
naraščala tudi cenzura. Zato so začeli pripadniki hrvaškega ilirizma v 
Beogradu izdajati svoj časopis Branislav (1844—1845). To je bržkone prvi 
ilegalni časopis v zgodovini jugoslovanskega novinarstva. 

V burnem obdobju 1848 iii 1849 je začelo v Zagrebu izhajati več 
novih časopisov. Ljudevit Ga j je v svojih Narodnih novinah tedaj čez celo 
prvo stran napi.sal ,,Tisk je svoboden!" Sredi 1848. leta so začele izhajati 
Saborske novine, ki so prvi strankarski list na Hrvaškem. Pojavila sta se 
tudi Sla\cnski jug in Prijatelj puka. Okoli Slavenskega juga, ki je v 
naslovu nosil geslo iz Gajeve Danice ( , ,Narod brez narodnosti — telo 
bre/ kost i") in geslo francoske revolucije ( , ,Svoboda, enakost, brat-
stvo") , so se zbirali napredni hrvaški intelektualci liberalno-
demokratičnih nazorov. 

Nadaljevanje prihodnjič 

IZ 
MUZEJSKE 
FOTOTEKE 
Največ zbranih ljudskih glasbil 

sodi v skupino aerofonov — zra-
kovnih glasbil. 

Medtem, ko je klarinet kar nepo-
grešljiv v godčevskem sestavu na 
Slovenskem pa flavta skoraj ni v 
navadi. Tip podolžne flavte se po-
javlja izjemoma med otroškimi in 
pastirskimi piščalmi, na prečno 
flavto pa so igrali le ponekod na 

Štajerskem in v Prekmurju . Prečne 
flavte, razstavljene v zbirki ljud-
skih glasbil imenujemo ,,haloške 
žvegle". Na Štajerskem je žvegla 
splošen izraz za piščal (pastirska iz 
lubja, godčevski klarinet, flavta 
ipd.). Vendar pa je , ,haloška žveg-
l a " prečna flavta, ki jo je leta 1961 

odkril Drago Hasl javnosti. O njej 
je napisal obširno razpravo. Ta tip 
flavte je izdeloval Mercov rod iz 
Velike Varnice v Halozah že nekaj 
generacij. Izdelovali so po velikosti 
9 različnih žvegel, ki so imele tudi 
različen tonski obseg. Zvegle so iz-
delovali iz starega, posušenega sli-
vovega lesa. Na obeh koncih je cev 
okroglasto odebeljena, da ne bi 
spokala. Haloška žvegla ni le soli-
stično glasbilo, temveč se u jema 
tudi z drugimi npr. s harmoniko ali 
trstenkami. Igrali so največ na do-
mačih veselicah, za godove, pri li-
čkanju koruze, luščenju bučnic in 
podobnih delih, ne pa tudi na svat-
bah. Pastirji so trdili, da se živina 
ob zvokih žvegle ra je pase. Ženske 
na žvegle niso igrale. 

Ze po 1. sv. vojni je žvegla začela 
izgubljati veljavo, v 30. letih jo je 
bilo redko slišati in je žveglarji niso 
več nosili naprodaj . Edini, ki Se iz-
deluje , ,Haloške žvegle" je Izidor 
Cafuta , ki živi v Sedlašku pri Pod-
lehniku.* 

Tekst je povzet iz knjige Zmage 
Kumer, Ljudska glasbila in 
godci na Slovenskem, Ljubl ja-
na 1983; ter iz knjige Muzičke 
enciklopedije, Zagreb 1971. 

RalfCepIak 

Postopek izdek)vanja „haloške 
žvegle" — od slivovega polena do 
štirih žvegel različnih velikosti, 
fototeka etnološkega oddelka, foto 
Ralf Čeplak. 

0b150-letnici rojstva 
dr. Josipa Vošnjaka 

Pri samoupravni kulturni skupnosti občine Slovenska Bistrica so 
sklenili letošnje jubileje, 150-letnice rojstev dr. Josipa Vošnjaka, Josipa 
Serneca, Lovra Stepišnika in 140-letnici rojstva Janka Serneca, pomem-
bnih slovenskih narodnih buditeljev 19. stoletja, ki so se na območju ob-
čine Slovenska Bistrica rodili ali s svojim ustvarjanjem na tem delu slo-
venske zemlje budili narodno zavest, proslaviti nadvse slovesno. 

Že pred meseci so pri SIKS občine Slovenska Bistrica ustanovili pose-
ben iniciativni odbor. Ta se je pred dnevi že drugič sestal. Sprejeli so 
sklep, da bodo pomembne obletnice proslavili s številnimi kulturnimi ma-
nifestacijami in proslavami, ki bodo med drugim tudi nadaljevanje že 
izvedenih prireditev v občinah Velenje in Šoštanj. 

Osrednje slovesnosti v tem okviru bodo v občini Slovenska Bistrica v 
petek, 28. in soboto, 29. septembra v kraj ih , kjer so omenjeni slovenski 
pisatelji in narodni buditelji delovali in tudi v občinskem središču Sloven-
ski Bistrici. 

V petek, 28. septembra bo v razstavnih prostorih bistriškega gradu 
odprta zanimiva razstava, na kateri bodo predstavljena vsa pomembnejša 
literarna ustvar janja štirih narodnih buditeljev. ko soLživeli na i i bmoč iu 
občine Slovenska Bistrica, (dr. Josip Vošnjak, Josip Sernec, Lovro Stepi-
šnik in Janko Sernec). 

V soboto, 29. septembra pa bo osrednji dogodek v Matični knjižnici 
Slovenska Bistrica, kjer bodo vsem štirim slovenskim narodnim budite-
Ijem odkrili skupno spominsko cloščo. Matično kniižnico Slovenska Bi-
strica pa bodo ob tej priložnosti preimenovali v ,,Knjižnico dr . Josipa 
Vošnjaka" . 

Zvečer tega dne pa bodo člani D P D Svoboda Slovenska Bistrica v 
Domu kulture v Slovenski Bistrici pripravili , ,Besedo", srečanje kulturni-
kov in tudi večjega števila občanov. Na domačiji v kra ju Visole pri Slo-
venski Bistrici, kjer je več let živel in ustvarjal dr . Josip Vošnjak, pa bodo 
v dneh praznovanja odkrili posebno spominsko ploščo. 

Viktor Horvat 
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Markovčani na 
gostovanju v Srbiji 
Od 31. avfcusta do 2. septembra je v Kaleniču (SR Srbija) potekal že 

15. levački sabor, kjer so letos drugič zaplesali, in tako predstavili slo-
venske narodne plese, člani folklorne skupine ,,Anion Strafela" iz Mar-
kovec. 

Markovčani, udeleženci folklornega shoda cele Jugoslavije in iz 
zamejstva, smo se v petkovi noči zbirali pri avtobusu pred zadružnim do-
mom v Markovcih. Zvoki harmonike in ljudska pesem so vabili. Menda 
smo se prav zato zbrali točno ob določeni uri in krenili na pot proti jugu. 
Po manjših zapletih, ko smo se iskali, čakali in smejali, ker smo ,,poza-
bili" tistega, ki je šel po ,,zaspance", smo v Ptuju, po vstopu fotografa 
Franca Langerholca zares krenili. Šofer Janko je pritisnil ,,na gas", tisti 
iz zadnjega dela avtobusa so še glasneje zapeli, vožnja se je zares priče-
la . . . 

Lansko leto so folkloristi iz Kaludre (kraj v bližini Kaleniča) bili go-
stje markovskih folkloristov in vaščanov markovske krajevne skupnosti, 
tako smo letos poleg folkloristov potovali v Kaludro tudi tisti, ki smo bili 
lani gostitelji prijaznih plesalcev in vaščanov Kaludre.. Po enem letu se 
bomo spet videli. Med vožnjo na avtobusu smo obujali spomine na lan-
sko folklorno prireditev v Markovcih — ob 45-letnici markovske folklore. 

Folklorni skupini sta navezali stike na eni izmed prireditev ,.Smotra 
folklore" v Zagrebu. Na prireditvi v Kaleniču, ki ima mdnja leta že repu-
bliški značaj, so pred tremi leti prvič zaplesali tudi naši ple.salci s štajer-
skimi plesi in številno občinstvo je bilo navdušeno. Tako kot lansko leto, 
ko so v Markovcih temperamentni Šumadijci zaplesali kolo . . . 

Z manjšimi postanki smo se kar udobno vozili, šoferja Janka je ,,za-
menjal" za volanom Janez, mi pa smo spali ali poskušali vsaj malce zadre-
mati. Da ni šlo. Malce so nam bile na poti noge, ki jih nismo imeli kam 

dati, malo pa tisti, ki se jim ni in ni dremalo in so kar kolovratih po avto-
busu. 

Proti popoldnevu smo prispeli v Kaludro. Ze iz avtobusa smo pričeli 
mahati našim gostiteljem. Po objemanju, spraševanju , ,kako si", smo 
odšli na domove svojih prijateljev. Do večera, ko so folkloristi zaplesali 
pred kulturnim domom v vasi, smo lahko počeli, kar smo želeli. To pa je 
po mnenju naših domačinov pomenilo, da bomo uživali v kulinaričnih 
znamenitostih-srbske kuhinje: jedili in pili smo. Kmalu smo ugotovili, da 
moraš od vsake specialitete vzeti le malo, sicer ti bo ,,razneslo" želodec 
ali pa (kar je še huje) ne boš mogel ,,vsaj poskusiti" še tako vabljivega 
peciva z orehi. Mnogi so se po tem , ,obredu" spravili v postelje. Midve z 
Natalijo pa sva z Zorico in Zvonkom odšli v Kalenič in tam že spremljali 
del prireditve. 

Prijetni večer na vasi in nasmejani plesalci^pred vaško trgovinico, ki 
je odprta pozno v noč. ,,To je obenem tudi gostilna", pravijo domačini 
in občudujejo naše kopjaše in razigrane folkloriste ,,v civilu". 

V nedeljo je potem šlo zares. Zjutraj smo se skupaj z domačini stla-
čili v avtobus in odpeljali v Kalinič, kjer smo si ogledali znameniti mana-
stir (samostan), nato pa so se nastopajoči pripravili na popoldanski na-
stop. S plesi in pesmimi so se predstavile skupine iz vseh republik in 
pokrajin Jugoslavije ter iz Železne Kaple, Romunije in Madžarske. Na iz-
redno lepem prireditvenem prostoru med šumadijskimi gozdovi, so naš 
plesalci navdušili ogromno množico obiskovalcev, ki so sončno nedeljo 
izkoristili za piknike v naravi. Nastope folklornih skupin so prireditelji 
popestrili z izborom dekleta z najdaljšo ,,pletenico" — kito, možakarji so 
tekmovali s svojimi brki, pomerili pa so se tudi izdelovalci pletenih košar. 

Veselo in sproščeno vzdušje med našimi gostuelu le prispevalo k te-
mu, da smo se ob koncu dneva kar težko ločili in odpeljali domov. Dva 
dneva nam bosta ostala v spominu do naslednjega poletja, ko se bomo 
ponovno srečali — v Markovcih ali Kaludri. Ni pomembno, kje se bomo 
objemali, pomembneje je, da bomo prijateljske vezi ohranili tudi v prihod-
nje. 

SLAVICA PIČERKO 

Spominski posnetek s Šumadinci v Markovcih, 29. 8. 1983 

ODMEV NA ČLANEK 

Kritičen pogled na ormoško 
gostinsko ponudbo 

v 34. številki Tednika ste na 6. strani objavili članek pod gornjim na-
slovom. Ne mislim razpravljati,o ormoški gostinski ponudbi, le Jožetu 
Zajcu bi rad odgovoril na nekatere njegove pripombe o moji slaščičarni. 

Kot slaščičar dela že 36 let. V mlajših letih sem prosil občino, da bi bil 
smel zgraditi na sedanjem mestu novo slaščičarno. Ustrezni organ občinske 
skupščine mi je prošnjo zavrnil z utemeljitvijo, da je stavba predvidena za 
rušenje in da se na tistem mestu ne bo nič gradilo. Druge primerne lokacije 
nisem dobil in sem ostal v sedanji 200 let stari stavbi, ki je nihče ni moder-
niziral, ker se taka investicija glede na urbanistični načrt tudi ne bi splačala. 
Torej se morajo Ormožani pač sprijazniti z , ,antikvariatom". Upam, da so 
ob tem vsaj zadovoljni s ,,starinskimi" cenami. 

Tov. Zajcu moram tudi poveaatl, da je bila slaščičarna letos drugič v 
mojem 36-letnem delovnem obdobju osem dni zaprta, torej samo 8 dni! 
Glede na druge slaščičarne je tudi ,,bela vrana" v tem, da je vsa leta odprta 
tudi ob nedeljah in ob vseh prazničnih dnevih. Torej, ormoški malčki le ni-
so taki revčki, zlasti ne letos, ko ni bilo posebne poletne vročine. Sicer pa 
sladoled prodajajo tudi na bencinski črpalki in v bifeju ob njej. 

Res je, da je v Ormožu potrebna še ena slaščičarna, zakaj je ni, ne 
vem. Upoštevati je tudi treba, da v večini trgovin prodajajo tudi slaščice in 
še marsikaj drugega, saj hoče vsaka trgovina imeti vse. Zelo lep lokal je 
, ,steklo", ob njem pa je lokal , ,sadje" in tudi v tem lokalu prodajajo ste-
klovino. Kakšen smisel je v tem in zakaj, ne vem, najbrž v konkurenci raz-
nih trgovskih organizacij. Res je, da bi v Ormožu potrebovali kako specia-
lizirano trgovino, še bolj potrebno pa je, da bi precej povečani Ormož do-
bil moderno in privlačno slaščičarno. 

Jakob Vaupotič, slaščičarna Ormož 

1. septembra zaključili zvezno mladinsko 
delovno akcijo »Slovenske gorice 84" 

Naselje zvezne mladinske delov-
ne akcije ,,Slovenske gorice 84" je 
bilo v naselju Dornava pri Ptuju 
(no, mnogi so ime vasi prekrstili v 
Dornave, Trnavo, ipd.). Brigadirji 
so bivali v prostorih stare, a pred 
nekaj leti obnovljene osnovne šole. 
Ze samo dejstvo, da so brigadirji 
spali v štirih, brigadirke pa v eni 
spalnici, pove vsaj približen števil-
čni odnos med obema spoloma. 

Ne glede na to, da so bile učilnice 
za družbene dejavnosti, jedilnica, 
temnica, dvorana krajevne skupno-
sti in športni tereni oddaljeni okrog 
200 metrov, oddaljenost ni vplivala 
na družabno življenje brigadirjev 
(bivanje vseh udeležencev akcije v 
eni stavbi), lesene stopnice in oder 
pred domom ter ..NISKA AVLI-

In družbene dejavnosd? Nekaj 
predlogov je bilo izdelanih že pred 
akcijo, in sicer s sti ani posameznih 
samoupravnih interesnih skupnosti 

JA" , pod vrbo (napravili so jo bri-
gadirji iz Niša in Rijeke, ki so so-
delovali v drugi izmeni), so nudili 
dobre pogoje za družabnost, kar so 
mnogi, zlasti pa udeleženci akcij 
tipa Sava in Derdap, . . . večkrat 
poudarili. 

Na akciji je od 10. junija do 1. 
septembra sodelovalo 431 mladih iz 
naslednjih krajev: Stari grad Beo-
grad (Srbija), Dvor na Uni (Hrvat-
ska), Aluminijaši Jugoslavije, Se-
žana (Slovenija), Rijeka (Hrvat-
ska), Niš (Srbija), Grude (Bosna in 
Hercegovina), Kičevo (Makedoni-
ja), Novo mesto (Slovenija), Čiče-
vac (Srbija), Zrenjanin (Vojvodi-
na), Budva (Črna gora), Trbovlje 
(Slovenija). V drugi polovici junija 
smo gostili štiri udeležence Kluba 
mladih raziskovalcev, v prvi polo-

občine Ptuj, s katerimi smo zelo 
dobro sodelovali. Pripravili smo 
nekaj izletov (Ptuj , Maribor, Kum-
rovec), gostovanj (folklorna skupi-

vici avgusta pa tri študentke etno-
logije, ki so delali po svojem poseb-, 
nem programu. 

Delovišča so bila na področju 
občin Lenart (v krajevnih skupno-
stih Gradišče, Benedikt) in Ptuj (v 
krajevnih skupnostih Heroja Lacka 
Rogoznica, Boris Ziherl Ptuj, De-
strnik, Cirkulane, Stoperce). Briga-
dirji so delali izključno na delih za 
vodovod (izkop, zasip). Brigadirji 
so pridno delali in dela po osnov-
nem programu končali že dvanajst 
dni pred zaključkom akcije — seve-
da do konca niso stali križem rok, 
ampak so se spoprijeli z rezervnim 
programom (vodovod). Sodelova-
nje z domačini je bilo zelo dobro, 
brigadirji so izvedli več udarniških 
akcij. 

na, večer pantomime, večer magi-
ke, monodrama), rekreacije (plava-
nja, športna tekmovanja), tečajev 
(slovenski jezik, aerobika, družab-

ni ples, radioamaterski tečaj, foto 
prva pomoč, cestnoprometni pred. 
pisi, zgodovinski krožek, politična 
šola, plavalni tečaj, družboslovni 
krožek). Brigadirjem smo ponudili 
enajst dejavnosti; p o navadi jih je 
bilo v izmeni izvajanih od šest do 
sedem. Udeležba je bila prosta 
voljna, ki pa vseeno ni preprečila 
včasih neresnega odnosa do dejav-
nosti, za katere so se posamezniki 
odločili. Tečaji, ki niso bili organi-
zirani, so bili posledica premajhne-
ga števila brigadirjev. Brigadirji so 
ustvarjali (izvirno na akciji) in 
,,ustvarjali" (prinesli izdelane stva-
ri od doma). Seveda te ocene ne gre 
posploševati. 

Napisati je treba le še to, da so v 
večini brigad delali le posamezniki, 
ki so bili zaradi tega zelo okupirani 
z delom — kolektivnega dela pri 
družbenih dejavnosti takorekoč ni 
bilo. Brigadirji so delali, vendar če-
sto ne zaradi brigadirjev, ampak 
zaradi ocen in priznanj (oh, oce-
njevanje . . .). 

Na začetku sem omenila, da je 
brigadirsko naselje v Dornavi — v 
tej vasi je veliko mladine, a jih ni 
bilo čutiti, skratka, sodelovanja z 
njimi ni bilo! 

Irena Hunjet 

Družabno srečanje brigadirjev s krajani Cirkulan 
Brigadirji zdravo! Tako je mladinka iz OO 

ZSMS Cirkulane Kristina Hrženjak pozdravila 
br igadir je 'zadnje izmene ZMDA ,,Slovenske 
gorice 84." 

V četrtek popoldan, 30. avgusta, je bilo pred 
OŠ v Cirkulanah izredno lepo in živahno. 
Čeprav so še bile šolske počitnice in dopusti, je 
bilo videti, kot da bi se že bila šolska vrata 
odprla. V veselem razpoloženju smo pričakovali 
prihod brigadirjev iz Dornave. Domačini smo 
jim pripravili prisrčen sprejem in tudi krajši 

kulturni -program. Po proslavi pa še skromno 
zakusko, ' nato športno srečanje na šolskem 
igrišču in nazadnje tudi prižgali, v čast bri-
gadirjev, kres. 

Na družabnem srečanju so bila tudi podeljena 
priznanja krajevne skupnosti Cirkulane za 
izredno in uspešno opravljeno delo brigadirjev, 
ki so ga z veliko naporov vložili pri izkopu in 
zasutju nad 3 km dolgega jarka za sekundarno 
vodovodno omrežje iz smeri Cirkulan proti 
Medribniku. 

Ob tej priložnosti bi se želel v imenu KS 
Cirkulane iskreno zahvaliti vsem krajanom 
Cirkulan in gostom, ki so se udeležili družabnega 
srečanja z brigadirji, posebno še družbenopo-
litičnimi organizacijami v KS, 0 § ,,Maksa 
Bračiča" Cirkulane, mladinkam in mladincem, 
ki so sodelovali v kulturnem programu, 
organizacijskemu odboru za dobro izpeljano 
prireditev. Vaškemu in gradbenemu odboru iz 
Medribnika ter njihovim odličnim kuharicam za 
pripravo in razdelitev domačih specialitet. 

Janez Korenjak 

ČIŠČEIVIJE IVIESTNIH ULIC, CEST IN TRGOV 
NI PRIJETNO DELO 

o tem, da bi nekaj zapisali o ti-
stih, ki v našem starem Ptuju iz 
dneva v dan, iz leta v leto skrbijo 
za to, da so ulice, ceste, trgi vedno 
čisti, da na njih ni nesnage, smo 
sicer že dalj časa razmišljali, kajti 
ugotavljamo, da so tisti, ki imajo 
na skrbi čistočo mesta dokaj priza-
devni pri svojem delu, kajti je re-
snica, da je naše mesto v tem 
pogledu dokaj čisto in po vsej 
verjetnosti za zgled mnogim dru-
gim, tudi tistim, ki sicer že imajo 
za čiščenje mestnih ulic sodobne 
,,metle", ki jih poganja drugačna 
energija, ne pa pridne roke čistil-
cev. 

Tako smo povsem slučajno 
zaustavili nekega jutra Franca 
Kokola, doma v Dravski ulici, ko 
je že v zgodnjih jutranjih urah hi-

tel na svoje delovno območje — v 
smeri avtobusne postaje, kjer da 
je, kot nam je povedal — žal 
največ nesnage, predno pa gredo 
prvi potniki na avtobuse, mora biti 
postajališče že očiščeno. Naj pove-
mo, da začneta Kokol in Franc 
Križan, ki je doma v Kričevini, s 
čiščenjem že ob štirih zjutraj, ko še 
večina delovnih ljudi spi. Drugi či-
stilci in sicer Janez Smolinger, 
doma iz Leskovca, Peter Svenšek 
iz Ptuja, Marjan Kopše in Franc 
Golob začnejo opravljati svoje 
delo nekoliko kasneje. 

Kokol nam je med drugim 
povedal, da čiščenje mestnih ulic, 
trgov ni najbolj prijetno delo. 
Opaža, da nekateri namerno meče-
jo razne odpadke preprosto na 
pločnike oziroma ulice, da se le 
redki poslužujejo za to posebnih 

posod, ki so nameščene na števil-
nih krajih na zidove hiš. Nekateri 
to delajo celo namerno. No, naj-
več dela pa imajo čistilci ned-
vomno naslednje jutro po sejem-
skih dneh kot je Jurjevo, Ožbolto-
vo in Katarinin dan. 

Tudi sedaj, v bližajočih se jesen-
skih dneh, ko bo pričelo z drevja 
odpadati listje, bodo imeli čistilci 
obilo dela, še posebej, ker veter 
odnaša listje daleč naokrog in da 
tedaj praktično sploh ni mogoče 
listja sproti počistiti, ker z drevja 
pada ob vsaki sapici, ko se veja na 
drevesu malce zamaje. 

Kot nam je Franc Kokol pove-
dal, na Komunali sicer že nekaj 
časa razmišljajo, da bi nabavili 

ustrezni stroj za čiščenje ulic, žal 
vse ostaja samo pri razmišljanjih. 
Sicer pa bo tudi potem po vsej 
verjetnosti treba za strojem še ve-
dno čistiti ročno, saj stroj pač ne 
more , ,pobrati" smeti okrog vsa-
kega vogala. Torej bo še tudi 
potem potrebna metla, lopata, 
voziček, da bodo čistilci še naprej 
požirali prah, ki se dviga izpod 
metle in lovili razne druge smeti, ki 
jim jih kar izpod metle odnaša ve-
ter, neredko pa tudi z vozičkov (ki 
so že v zelo slabem stanju), ko 
odvažajo smeti v kontejnerje. Ene-
ga imajo skritega za poštnim 
poslopjem, drugi pa je ob obzidju 
stare vojašnice. 

Kakorkoli že, čiščenje ulic resda 
ni nič kaj prijetno delo, saj so či-
stilci med drugim izpostavljeni tudi 
vremenskim neprilikam, dežju, 
vročini, mrazu. Vse to pa jih ne 
ovira, da res ne bi zavestno skrbeli 
da so ulice, ceste, trgi na celotnem 
mestnem območju kar se da čisti, 
kar jim je brez dvoma lahko v po-
nos, še posebej, ker kot smo zve-
deli, njinov osebni dohodek še 
zdaleč ni na tisti višini, ki si ga za-
radi napornega dela zaslužijo. 

Mimogrede naj zapišemo, da 
smo se nedavno tega mudili v 
Izoli, obmorskem letovišču, kamor 
prihaja precej domačih, predvsem 
pa tujih turistov, pa smo žal 
opazili, da so pločniki, parki 
zanemarjeni. Dnevno smo hodili 
mimo trgovine, v bližini tamkaj-
šnjega zdravstvenega doma, pa 
grmičevje, kjer je bilo polno odpa-
dkov ves čas ni bilo odstranjeno. 

F r a n jo HovniK 

Franc Kokol: ,,Letos bo že 10 let 
odkar čistim mestne ulice . . 

UŠI so ŽAL SPET NA 
POHODU 

Pred dnevi so se ponovno na stežaj odprla vsem našim pridnim ali pa 
tudi manj pridnim učencem šolska vrata. Zopet jih vsako jutro nekatere 
tudi opoldne srečujemo na cestah, ulicah, ko v šolskih torbah tovorijo 
svoje zvezke, knjige in žal nekateri še nekaj. Kaj je tisto , ,nekaj" , vam 
bomo takoj povedali. 

Neki starši so namreč že opazili, da ima njihov osnovnošolček uši. 
Razumljivo, da so ga takoj izolirali, ga zadržali doma, kupili v lekarni 
ustrezno sredstvo za odpravo uši. . . 

Po vsej verjetnosti pa to ni in ne more biti edini primer, kajti je 
možno, da je njihov sin dobil uši že prej, predno je prestopil šolski prag 
in srčer od družbe na igrišču, pri igri. 

Tako torej ne bi bilo odveč, če bi vsi starši kar dokaj temeljito pre-
gledali glave oziroma lasišče svojih otrok, kajti uš je kar težko na hitro 
zagledati v laseh. Prav tako bi bilo dobro, če bi tudi šolska vodstva malce 
poskrbela za pregled in o tem potem seznanila starše, kajti le tako bo to-
rej mogoče zatreti uši, ki kot vemo, se zelo hitro razmnožujejo, širijo. 

-ni^ 

Na Kogu je bilo veselo 
Prejšnjo nedeljo, 2. septembra je bil na Kogu velik miting, ki so ga 

pripravili samoupravni organi in DPO krajevne skupnosti skupno s kraje-
vno organizacijo Rdečega križa in lovsko družino. V okviru prireditev so 
se člani krajevne organizacije ZRVS in pripadniki narodne zaščite so se 
pomerili v streljanju z vojaško p+iško, lovci pa s svojimi v streljanju na 
glinaste golobe. Za krajane, ki so stari nad 70 let so pripravili prisrčen 
sprejem. Najbolj rednim, zaslužnim in prizadevnim krvodajalcem so 
slovesno podelili značke. 

Na mitingu niso pozabili tudi na kulturni program, ki so ga izvedli 
domači pevci, godci in humoristi. V nadaljevanju pa je bilo družabno 
srečanje krajanov. 

Spoznavajmo se med sabo 
z referendumsko odločitvijo 18/12-1977 je bila ustanovljena krajevna 

skupnost ,,lvan Spolenak" Ptuj, z razdružitvijo enovite krajevne skup-
nosti Ptuj . Obsega-območje od 265 ha površine na desnem bregu Drave in 
je razdeljena nekako na 3 dele: okrog Mariborske, Zadružnega trga in na 
Obrežju. 

Ker je bilo na območju krajevne skupnosti zgrajenih precej stanovanj; 
skih hiš, zlasti na Obrežju, med Poljsko cesto in železniško progo, okoli 
130 hiš, se je doselilo precej novih zlasti mladih družin in se med seboj zelo 
malo poznamo. 

Da bi se nekako čim bolj zbližali in med seboj spoznali, krajevna 
skupnost s krajevno konferenco SZDL ,,Ivan Sqolcnak" prirejata veliko 
veselico pod geslom: ,.Spoznavajmo se med sabo," ki bo v soboto, 
septembra 1084 v Domu občanov na Bregu — Zadružni trg 12. 

Za dobro razpoloženje, ob dobri kapljici in jedači, bo poskrbljeno, 
zabaval vas bo ansambel , ,Komet" iz Ptuja . Dušan Radovano\'^ 
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Društvo „Sava" je pohvalilo učence 
30. junija so se zbrali učenci slovenske 

dopolnilne šole iz Frankfur ta in Offenbacha v 
dvorani St. Josef v Borheimu in slovesno 
zaključili šolsko leto 1983/84. Dvorano so 
napolnjevali predvsem starši, predstavniki naših 
podjeti j in prijatelji čez 100 učencev, ki v teh 
dveh mestih pr iha ja jo k slovenskemu pouku, da 
enkrat tedensko doživijo v besedi in pesmi 
domovino v malem, u t r ju je jo materin jezik, 
spoznavajo njegovo lepoto in vrednost. 

Ta dan so imeli besedo resnično le naši šolarji. 
Meri, Branko in Tanja so pozdravili navzoče in v 
veznem tekstu predstavili celoletno šolsko delo. 

Za pomoč in sodelovanje so se zahvalih 
Združenju staršev, slovenskemu društvu Savi in 
vsem, ki so kakorkoli pripomogli k uspešnim 
nastopom in praznovanjem naše šole. 

V programu so se na jpre j predstavili cicibani 
male šole s prizorčkom ,,Pisani balgnčki" , nato 
je odrske deske vživljala in gledalce 
razveseljevala Bojana Golemač v glavni vlogi 
SOVIČE OKE. 

Igro Svetlane Makarovič ,,Savica O k a " so 
učenci Frankfur ta pripravljali skozi vse leto. 

Skoraj vsako soboto so prihajali k vajam v klub-
ske prostore Save. Nekateri od blizu, drugi iz več 
kilometrov oddaljenih krajev. Ni jih premagalo 
vabilo parka, igrišča ali bazena. Se posebno za-
to, si je zaslužil pohvalo vsak izmed nastopa-
jočih, pa tudi starši, saj so izgubljali dragoceni 
čas, jnedtem ko so vozili otroke k vajam. 

Ta dan tudi cvetja ni manjkalo. Predsednica 
Združenja staršev Marjeta Zibert se je z njim 
zahvalila tistim, ki so pri izvenšolskem delu naše 
šole največ žrtvovali. Učenci Frankfur ta in 
Offenbacha so segli v roko svoji učiteljici, ki je 
ponosna nanje sprejela njihovo zahvalo za trud. 

Ob vsakem zaključku šolskega leta podeli Slo-
vensko kulturno prosvetno društvo Sava pohvale 
učencem za doprinos h kulturnemu delu na 
območju pokrajine Hessen. To leto so tako 
pohvalo prejeli naslednji: Bojana Golenač, Robi 
Obreht, Tat jana Bohorč, Metka Ojstršek, Dušan 
Bertahanič, Tanja Kavkler, Ivan Žižek, Romana 
Drolc, Jožica Čeh, Diana Abraham, Daniela 
Jurak, Mihaela Jurak, Karlinka Flajšman, Hajdi 
Rihtar, Marjeta Rihtar, Klaudija Bricl, in Sonja 
Zalik. 

Razredne skupnosti pa so imenovale sledeče 

učence kot najboljše v šolskem letu 1983/84: 
Andrejo Juren, Meri Ošlaj, Bojano Golenač, 
Robija Sinur in Metko Ojstršek. 

Ob izstopu iz 10. razreda so se od šolskih pri-
jateljev poslovili: Tadeja Erbežnik, Andreja 
Klo[^ič, Tanja Kavkler, Branko Zibert, Irena 
Jumuzovič, Andreja Seme in Marko Srovin. 

Po kulturnem delu in slovesnosti ob podelitvi 
pohval, je pričel zabavni večer, ki so ga pripravili 
skrbni člani Združenja staršev. Letošnje m-
ključno slavje v Frankfurtu pa je bilo izjemno 
lepo posebno zato, ker je bila med nami draga 
gostja s Ptuja , tovarišica Marija Sumandl. 

Za ples nam je igral ptujski orkester Pomlad 
in nas s pesmimi in melodijami razveseljeval vse 
do jutra . 

Mesto se je že budilo, ko smo se razhajali. 

Pred nami je bil čas počitnic in težko pričako-
vana pot v domovino med svoje. Da bi bila 
srečna, je bila naša skupna želja. 

Dragica Nunčič-Turk 
Frankfur t 

Slovenka sem 
in Slovenka bom ostala 

Vedno znova se rada spominjam 
lepih časov, ko sem še hodila v šolo 
Rodni vrh. Najhujše mi je bilo, ko 
sem morala zapustiti sošolce in to-

varišice in iti s starši v Nemčijo. Če-
prav sta že bila tam moja mlajša se-
stra in brat. Ona sta obiskovala sa-
mo nemško šolo, tako da sem se jaz 
zelo hitro naučila nemščine. Sedaj 

od petega razreda obiskujem nem-
ško šolo. Letos grem že v osmi raz-
red. 

Sedaj že eno leto obiskujem slo-

venski dopolnilni pouk v Freibur-
gu. Imamo tovariša učitelja, ki nas 
uči slovenščino. Tudi veliko nasto-
pamo, dosti znamo lepih sloven-
skih pesmi. Sami.si zaigramo in za-
pojemo našim staršem, ki so zelo 
ponosni na nas. Zelo bi nas veseli-
lo, če bi nas kdaj obiskali, saj nas je 
večina iz ptujske občine. Čeprav 
nas je malo, nas je okrog dvanajst 
otrok. Tu vam pošiljam sliko, ko 
smo ravno nastopali ter zaigrali in 
zapeli staršem. Jaz sem druga od le-
ve strani z dolgimi lasmi. Pozdra-
vljam vse in se vam že v naprej za-
hvaljujem, če boste objavili moje 
pismo. Na j še napišem, da smo na-
ročniki TEDNIKA, ki ga vsak te-
den pričakujemo. Vas še enkrat po-
zdravljam in vam želim obilo uspe-
ha pri vašem delu. 

Marija Gajser 

V Trnovski vasi odprli točilnico 
v Trnovski vasi smo skoraj tri 

leta brez gostinskega lokala. Pri 
tem ne gre samo za domačine, tem-
več tudi za tiste, ki potujejo skozi 
ta kraj , saj od Lenarta do Ptu ja ni 

ob cesti nobenega lokala, kjer bi se 
potniki lahko okrepčali. 

v soboto, 1. septembra sta v 
Trnovski vasi Olga in Franc 
Bauman odprla bife , ,Karmen" , 

poimenovala sta ga po najmlajši 
hčerki, saj upata, da ju bo nasle-
dila, ko bodo opešale njune moči. 
Olga zagotavlja, da bodo gostje v 
bifeju lahko postrežem z vrsto raz-
nih zrezkov, ribicami, domačim na-
rezkom, šarloto in dobro kapljico. 
Lokal stoji v novem naselju Trnov-
ske vasi ob cesti za Bišečki vrh. Kot 
sta v pogovoru zatrjevala Olga in 
Franc, ni bilo lahko priti do lokala. 

potrebno je bilo veliko denarja za 
material in druge stroške, potrebno 
je bilo veliko raznih poti, dovoljenj 
in podobno. 

Ob odpr t ju bifeja sta si lastnika 
le želela, da bi bili gostje, predvsem 
mlajši, disciplinirani, vsem pa za-
gotavljata solidno postrežbo in go-
stoljubnost. 

Besedilo in oosnetek Al. Fe. 

CNga in Franc Bauman v svoji novi točilnici 

Iz mojih počitnic v Jugoslaviji 
S starši sem bila na počitnicah v Halozah. Poma-

gala sem delati v vinogradu, pazila sem na malo se-
strico Barbaro in pomagala babici v kuhinji . 

Urejali smo si tudi novo hišo, zato smo bili vsi pol-
no zaposleni. Le za 4 dni me je teta povabila, da sem 
šla z n j o v Moravske toplice, kamor ona vedno zaha-
ja. Bili sta še dve starejši ženski, ki sta si šli gret pre-
mražene kosti, tn tudi moj bratranec Kristijan je bil z 
nami. V topli vodi sem se dosti nakopala. 

Vsi zaposleni \ Moravskih toplicah so bili zelo 
vljudni in obilna hrana je bila tudi izvrstna, zato bi v 
Moravske toplice še rada šla. Razočarani smo pa bili 

v Murski Soboti, kjer smo si na povratku domov mo-
rali kupiti kosilo. V hotelski restavraciji , ,Zvezda" je 
bil strežnik sicer vljuden, le za to vljudnost si je hotel 
poplačati. Dve ženski v rutah iz Haloz sta se mu go-
tovo zdeli, da dinarjev ne poznata, pa se je uštel in 
račun je moral popraviti. Jaz pa tega primera ne bom 
hitro pozabila. 

Upam, da takih primerov ni dosti, sicer bi se turi-
stične agencije zastonj trudile, da pridobijo čim več 
domačih in tujih turistov. 

Sabina Osmanovič, dij. 2. r. nižje gimn. 
Stuttgart 

prvenstva 
V soboto in v nedeljo so bila 

republiška mladinska atletska pr-
venstva. V Novi Gorici, kjer so 
tekmovali mlajši, so se dobro 
odrezali Kristijan Kovač z zaneslji-
vo zmago v skoku v višino — pre-
skočil je kar 204 centimetre, štafe-
ta v teku na 4 krat 400 metrov je 
postavila novi republiški rekord, 
Hedvika Korošak pa je bila t ret ja 
v skoku v daljino. Na prvenstvo 
starejših mladink v Celju je Sonja 
Pajenk v skoku v višino osvojila 
tretje mesto. 

L k. 

Tečaj za 
nogometne 

sodnike 
Medobčinsko društvo nogomet-

nih sodnikov bo v pr ihodnjem ted-
nu začelo z novim tečajem za sod-
nike. Prvi sestanek bo 17. septem-
bra ob 17. uri v prostorih Dimni-
karskega podje t ja , v Pletarski ulici 
v Ptuju . Sodniki vabijo v svoje vr-
ste vse, ki jih to privlači! 

1. k. 

Program v 
medobčinskih 

ligah 
Sobotni pari v medobčinskih no-

gometnih Ugah: Boč—Tržeč, Ha j -
doše—Partizan, Oplotnica—Gra-
jena, Videm—Draženci in Mladi-
n e c — Z a v r č . N e d e l j a : Sko r -
ba—Markovci, G^r. vas—Sredi-
šče, Sp. Polskava—Slov. vas, Dor-
nava—Pragersko, Zg. Polska-
va—Hajdina, Bukovci—Gorišnica. 

1. k. 

Gorišnica-Miadihec 3:2 
v Gorišnici se spet igra nogomet. Gorišnica je zaradi neorganizira-

nosti in napak v preteklem prvenstvu kaznovana in bo v tej sezoni tekmo-
vala v C-ligi. Igra obeh tekmecev ni bila kvalitetna in z več sreče je Gori-
šnica premagala Mladinca s tesnim rezultatom. 

TI 

rJogometas'1 Boca so bili nedorasli 
nasprotnik, niso igrali tako s labo ali 
Središče j e bilo toliko boljše, sigurni v 
obrambi, nevarni v napadu. N e bi bi lo 
čudno, če bi dosegli deset zadetkov. 
Najboljši so bili Horvat. Trstenjak. Raj 
in Rakovec pri domač ih , pri gostih pa 
je bil najboljši Arnuš. 

30. SREČANJE STRELCEV MARIBORA, 
PTUJA IN VARAŽDINA 

STRELSTVO 
Minulo nedeljo je bilo v Varaždi-

nu jubilejno 30. srečanje strelcev 
Maribora, P tu ja in Varaždina za 
prehodni pokal z MK (malokalibr-
sko) puško in pištolo. 

V pozdravnem govoru je sekretar 
OSZ Varaždin obudil spomin na 
prva srečanja pred 30 leti in s pov-
darkom krepitve bratstva in enot-
nosti izrazil željo za srečanje tudi v 
naprej. Spomin preminulih strelcev 
v tem obdobju so počastili z eno-
minutnim molkom. Tekmovanje je 
potekalo v precej oblačnem in 
hladnem vremenu ob doka j zado-
voljivi organizaciji. 

Članice so streljale samo iz leže-
čega položaja, člani in mladinci pa 
iz trojnega položaja po 5 posku-
snih in 30 strelov za oceno (300 
možnih krogov). 

Rezultati: članice ekipno: 1. P tu j 
743 krogov, 2. Varaždin 730 kro-
gov, 3. Maribor 663 krogov. 

Najboljši posamezniki: Zdenka 
Matjašič 257 krogov, 2. Mira Skok 
252 krogov (obe Ptuj) , 3. Danica 
Mašinovič 250 krogov (Varaždin). 

Mladinci ekipno: 1. Varaždin 709 
krogov; P t u j 672 krogov; Maribor 
635 krogov. 

Najboljši posamezniki: 1. Stanko 
Smiljan 242 krogov (Varaždin); 2. 
Oto Kajzersberger (Maribor) 239 
krogov); 3. Darko Jazbec 238 kro-
gov (Ptuj) . 

Člani puška, ekipno: 1. Maribor 
749 krogov; 2. Varaždin 719 kro-
gov; 3. P tu j 702 kroga. 

Najboljši posamezniki: Stanko 
Podlesnik, 262 krogov (Maribor); 
Ivan Bunič, 251 Kroga (Varaždin); 
3. Jože Majhenič, 286 krogov 
(Maribor). 

Člani — pištola ekipno: I. Va-
raždin 760 krgov; 2. P tu j 699 kro-
gov; 3. Maribor 679 krogov. 

Najboljši posamezniki: Jože Ple-
čko, 259; Milivoj Vičevič 251 kro-
gov; 3. Zdravko Gorski, 250 kro-
gov, vsi Varaždin. 

Končni skupni plasman: 1. Va-
raždin 2918 krogov (prejeli pre-
hodni pokal); 2. P tu j 2816 krogov; 
3. Maribor 2726 krogov; 

Vse ekipe so prejele pokale, naj-
boljši posamezniki pa zlate, srebr-

ne in bronaste medalje. Ob tej pri-
liki je predstavnik Maribora pc^e-
lil OSZ P tu j in Varaždin diplomo-
priznanje zveze strelskih organiza-
cij Maribora za dolgoletno sodelo-
vanje in razvoj strelskega športa. 

Strelci P tu j a so s plasmanom za-
dovoljni, saj so šli na srečanje s 
skromnim upanjem na večji uspeh. 
Težave so imeli s sestavo mladin-
ske ekipe, ker niso imeli izbire, 
zaradi odhoda nekaterih dobrih 
strelcev na odsluženje vojaškega 
roka v JLA. Člani pa so bili izmu-
čeni od sobotnega republiškega 
prvenstva v Ljubljani. Poleg tega 
pa je moral strelec Juri j Lamut 
streljati za člane najprej s puško, 
nato pa takoj še s pištolo. Kljub 
velikemu naporu, je imel še kar 
solidna rezultata. 

Imenovani strelec iz Kidričevega 
in mladinec Darko Jazbec iz Tur-
nišč, sta na prvenstvu Slovenije 
dosegla normo in se bosta 22. sep-
tembra 84 v Titogradu kosala z 
najboljšimi strelci Jugoslavije na 
MK puški. Želimo jima dober 
pogled, mirno roko in dober rezul-
tat. 

K. A. 

Strelci na ..borbeni liniji'' v Babosekovi grabir 

Strelci bodo kmalu zapustili 
odprto strelišče 

v teh zadnjih nekaj dneh so se vrstila različna tekmovanja v 
streljanju z MK puško in pištolo na odprtem strelišču v Babosekovi grabi. 
V mesecu oktobru strelce čaka še zadnja preizkušnja na tem strelišču in 
sicer se bodo pomerili na občinskem tradicionalnem jesenskem tek-
movanju v streljanju z MK puško in pištolo. To bo za ptujske strelce 
zadnje tekmovanje na odprtem, kajti po tem se selijo v zaprto strelišče v 
športni dvorani Mladika. 

V jesensko zimskem delu pa strelce čaka kar precej preizkušenj, saj 
se bodo najpre j pomerili za jesensko nagrado v streljanju z zračno puško. 
Nadaljevali bodo z ligo, kjer bodo na preizkušnjah živci strelcev, kajti 
vsak bi hotel biti najboljši in vrstni red mora biti dober. 

Ptujski strelci tudi letos pripravljajo množično TRIM tekmovanje v 
streljanju z zračno puško. Vsak udeleženec bo na tem tekmovanju prejel 
značko trimčka. Torej Ptujčani, udeležite se to možične akcije. Datum 
akcije bo objavljen nakdnadno. 

ZB 

Frangež ponovno deveti 
Ob narodnem slavju pred 10.000 gledalci je bila na dobro 

pripravljeni progi v Bački Palanki dirka za državno prvenstvo v 
motokrosu za kat. 125 ccm tekmovalne motor je . 

Med 43 tekmovalci je nastopil član A M D Ptu j Mar jan Frangež, ki je 
ob veliki vročini in v prahu v prvi dirki privozil deseti v drugi dirki pa je 
bil sedmi. 

Zmagal je Urbanija iz Lukovice pred Zdovcem Or. vas in Simčičem 
NG na 9. mestu, Marjan Frangež itd. 

Zadnjo nedeljo v septembru pa b o m o lahko obiskali dirko v Orehovi 
vasi, kjer bodo nastopili najboljši jugoslovenski tekmovalci. anc 

V blatu Gajser šesti 
A M D Slander Celje je v Lembergu pripravilo pozivno dirko 

slovenskih mofokros tekmovalcev v kat. 125 ccm. 
Nastopilo je 34 tekmovalcev med njimi Bogo Gajser član AML) 

Ptu j . Pred 1500 gledalci je zmagal domačin U L A G A — Slander 
Celje . . . na 6. mesto pa je privozil Gajser , P tu j . anc 

KARATE 

Sitar, Golob in Zadravec 
potujejo na evropsko 

prvenstvo 
v Splitu je bilo prvo nedeljo v septembru 3. kolo prvenstva SFRJ v 

semi in full kontakt športu. Na prvenstvo sta od Ptujčanov potovala 
Alojz Vidovič in Martin Golob, medtem ko se tekmovanja iz objektivnih 
vzrokov nista udeležila Milan Segula in Stanko Satler. Iz Ormoža pa sta 
nastopila Milan Korotaj in Črt Zadravec. Vsegž se je iz Slovenije udeleži-
lo prvenstva kar 14 nastopajočih. Nastopil je tudi Vladimir Sitar, ki kot 
vemo, zadnje čase tekmuje za ekipo Novega Zagreba. 

V semi kontaktu je Milan Korotaj v kategoriji do 57 kg žal že v prvem 
kolu izgubil s Kvacom iz Zreč. V kateg. do 69 kg je Vidovič v polfinalnem 
dvoboju izgubil z Bajktarevičem iz Zagor ja . 

Več sreče in morda je bil tudi bolje pripravljen, je imel Martin Go-
lob, ki je v polfmalu premagal Spiljka iz Celja s 6:1, nato pa v finalni 
borbi premagal še domačina iz Splita z rezultatom 5:1 ter tako osvojil 
prvo mesto. 

V full kontakt športu oziroma veščini je Sitar, ki nastopa za Novi 
Zagreb v finalnem dvoboju premočno premagal lanskoletnega državnega 
prvaka Haliloviča iz Rijeke z enoglasno odločitvijo sodnikov 3:0 po 
točkah. 

Morda je zanimivo, da je Črt Zadravec iz Ormoža zadnji dve leti na-
stopal v semi kontakt športu, pa je nekako ugotovil, da mu sistem v full 
kontaktu bolj , , leži", kar je brez dvoma že takoj dokazal v Splitu, kjer je 
v finalnem dvoboju premagal izzivalca z Rijeke z odločitvijo sodnikov 2:1 
po točkah. 

Po končanem turnirju sta selektorja reprezentance SFRJ Alojz 
Miklavčič in Branko Cikatič seznanila prisotne časnikarje z imeni repre-
zentantov, ki bodo Jugoslavijo zastopali na prvenstvu Evrope, ki bo v 
Gradcu (Avstrija), 23. septembra 1984. 

Na spisku udeležencev je tudi Martin Golob iz P tu j a in Črt Zadravec 
iz Ormoža. Ni pa odveč, če zapišemo, da je na seznamu tudi Vladimir Si-
tar, ki bo nastopal za reprezentanco SFRJ in sicer že štirinajstič zapo-
vrstjo. Vsi, ki bodo zastopali barve SFRJ v času, ko to poročamo že prid-
no trenirajo, oziroma se pripravljajo za nastop na evropskem prvenstvu v 
full in semi kontakt športu. 

F R A N J O HOVNIK 
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Da je bila letošnja Petnajsta in s tem 
jubilejna festivalska prireditev na doslej najvišji 
kakovostni ravni, je nesporna ugotovitev tako 
strokovnih poznavalcev, kot tistih, ki so zgolj 
porabniki te zvrsti glasbe. Zanimalo nas je, kaj 
o letošnjem festivalu menijo poznavalci — člani 
strokovne komisije. 

KAJETAN ZUPAN, glasbeni urednik Kultu-
rno zabavnega programa Radio Ljubl jana in 
predsednik komisije: , ,Štirinajst zlatih, devet 
srebrnih in le trije bronasti ansambli, že to 
pomeni izredno kvaliteto. Prejšnja leta je bilo 
to razmerje ravno obratno. Res je, da smo imeli 
smolo z vremenom, ki nam je onemogočilo ton-
sko vajo; vendar se mi zdi, da je prireditev 
kljub temu potekala na presenetljivo visoki ra-
vni in dovolj prisrčno. Med nastopajočimi so 
predvsem prednjačili: ansambel TRIM iz Mari-
bora, Slovenija iz Polzele, Veseli planšarji iz 
Ljubljane, ansambel TAIMS iz Občin pri Trstu, 
ansambel RZ iz Kranja in mogoče še kdo. Gle-
de na izreden uspeh letošnjega festivala, je ta 
trenutek težko predvideti kakšen bo prihodnji 
— šestnajsti: ali boljši, ali po kakovosti slabši. 
Zadnja leta pa tudi letos, so zvečine nastopali 
renomirani ansambli, zato bi bilo želeti, da bi 
prihodnji festival potekal v znamenju debitan-
tov — svežih moči !" 

IRMA RAUCH — glasbena urednica Radia 
Ljubl jana: ,,Tradicija ptujskega festivala se 
torej nadaljuje. Velika konkurenca med ansam-
bli, ki se iz leta v leto bolj ostri, je pripomogla 
tudi h kakovostni rasti same prireditve. Njen 
nivo iz leta v leto raste tako po glasbeni, teksto-
vni in izvajalski plati. Šestindvajset nastopajo-
čih, od katerih so le trije prejeli bronasto 
značko Orfeja , je nedvomno dober pokazatelj 
ustvarjalne prizadevnosti ansamblov. Prepriča-
na sem, da smo — kar zadeva nadal jn jo kako-
vostno rast te zvrsti glasbe — lahko optimisti!" 

TOMAŽ TOZON — producent v Proizvodnji 
kaset in plošč RTV Ljubl jana: , ,Vsekakor sem" 
zelo zadovoljen, sa j je letošnji festival — kar 
zadeva kakovosti — krona skupnih petnajstle-
tnih prizadevanj. Menim, da je tudi občinstvo 
bilo zadovoljno, saj so zVečine nastopali naj-
boljši ansambli slovenske dežele. Vesel sem tu-
di, da smo še pravočasno uspeli posneti kaseto s 
šestnajstimi melodijami, ki so bile na letošnjem 
festivalu prvič izvedene. Biti član komisije ni 
ravno lahko. Menim pa, da smo vseh petnajst 
let dobro ter pošteno delovali in bili korektni v 
svojih odločitvah. Na tem festivalu ni bilo niko-
li nobene , ,kuh in je" tako, da danes lahko mi-
rne vesti in brez vsake zadrege drug drugemo 
zremo v oči. Kar zadeva šestnajsti festival pa 

menim, da bo to festival novih ansamblov in 
novih odkr i t i j !" 

VINKO ROJC — snemalec RTV Ljubl jana: 
,,Vsi, ki spremljamo festival od samih začetkov, 
se leto za letom veselimo njegove kakovostne 
rasti. Letošnja prireditev pa je dejansko 
pokazala izreden napredek. Razveseljivo je, da 
so letos nastopili celo ansambli, ki že dvajset, 
ali več let uživaio sloves naiboljših in jim nobe-
na reklama ni več potrebna. S svojim 

nastopom so priznali festival za svojega. Mla-
dim naj njihova prisotnost pomeni spodbudo za 
nadaljnje ustvarjalno delo, naj jim vlije 
poguma, prizadevnost in vztrajnost. Zato 
menim, da bi moral prihodnji šestnajsti festival 
biti, če že ne boljši pa vsaj tako dober kot 
letošnji!" 

URSKA COP — glasbena urednica Radia 
Maribor: ,,S to zvrstjo glasbe se srečujem šele 
nekaj zadnjih let. S festivalom pa sem se prvič 
srečala šele lani, ko so me povabili k sodelova-
nju kot članico strokovne komisije. Ze lanska 
prireditev je predstavljala visoko raven, letošnja 
pa je moja pričakovanja še presegla. Želim, si, 
da bi bilo tudi v bodoče t a k o ! " 

Besedilo in foto: L C. 

6. TEKMOVANJE MLADIH GASILCEV JUGOSLAVIJE V PRIZRENU 

KAR DVE PRVI MESTI 
Minulo soboto in nedel jo , 8. in 

9. s ep tembra je bilo v Pr izrenu na 
Kosovem 6. t ekmovan je mlad ih 
gasilcev Jugoslavije, ki so se ga iz 
p tu jske obč ine udeležile kar 4 
gasilske deset ine: iz Zagojič , 
Podlehnika . Gor išn ice in Ha jd i -
ne. 

Ptujsko gasilstvo v svoji zgo-
dovini še ne pomni takšnega 
uspeha , kot so ga dosegle p ioni rke 
in mlad inke na minu lem držav-
rvem t ekmovan ju . Ka r dvo jne 
državne gasilske prvake s m o do-
bili. Med m l a d i n k a m i so segle po 
zlatih ko la jnah članice mlad inske 
gasilske deset ine iz Zagojič, med 
pioni rkami B skupine pa so po-
stale državne prvakin je članice 
pionirske gasilske deset ine iz 
Podlehnika. Da j e skupinski 
uspeh še večji so člani pionirske 
desetine iz Gorišnice v skupini 
pionirji A dosegli odl ično d r u g o 
mesto, v isti konkurenc i pa so 
mladi Hajd inčan i dosegli 6. mes-
to. 

V ponedel jek popoldne , neka j 
pred sedemna j s to uro so se ptujski 
gasilci vrnili s t e k m o v a n j a in pred 
D o m o m gasilcev v Ptu ju so jih 
pričakali predstavniki d r u ž b e n o 
političnih organizaci j in številni 
gasilci. V imenu požarne skup-
nosti občine Ptuj j im je zaželel 
dobrodošl ico predsednik te 
skupnosti S tanko Debel jak , ki j im 
je k iz rednemu skup inskemu 
uspehu iskreno čestital. Poudar i l 
je da je k temu uspehu precej 
p r ipomoglo načr tno in dolgoroč-
no zastavl jeno delo z mlad imi 
gasilci, čemur v ptujski občini 
posvečamo še posebno pozornost . 

Se bolj toplo so mlade gasilce 
sprejeli v nj ihovih rodnih kra j ih , v 
Zagojičih. pa v Podlehniku . v 
Gorišnici in v Hajd in i . Za do-
sežene uspehe j im čes t i tamo tudi v 
imenu naših bralcev in uredniš tva 
radia in Tednika . M. Ozmec 

Članice mladinske desetine iz Zagojič po prihodu v ptujski dom gasilcev in pionirke iz Podlehnika, ter pionirji 
iz Gorišnice in Hajdine 

Priprave strokovnih osnov 
dolgoročnih in srednjeročnih 

planov 
v ptujski občini tečejo aktivnosti za pripravo strokovnih osnov dol-

goročnih in srednjeročnih planov. Tako je bila v ponedeljek seja občin-
skega komiteja za urbanizem, gradbene in komunalne zadeve občine Ptuj . 
Skupaj s predstavniki SIS materialne proizvodnje, inšpekcijskih služb in 
delovnih organizacij s področja komunalnih dejavnosti, Elektro in PTT 
in se dogovorili za usklajeno analizo in načrtovanje razvojnih možnosti. 

Občinski komite za družbenoekonomski razvoj in planiranje občine 
P tu j pa je prav tako v ponedeljek opravil posvet s predstavniki SIS 
družbenih dejavnosti, delovnih organizacij s tega področja in predstavniki 
krajevnih skupnosti. Dogovorili so se o konkretni pripravi strokovnih os-
nov dolgoročnih in srednjeročnih planov. Gre za naloge, ki jih je treba 
opraviti še v tem mesecu. 

F 

Najcenejše gnojenje 
Pri proizvodnji sladkorja v ormoški tovarni os ta ja jo velike količine 

mulja, ki se zbirajo v posebnih bazenih. Gre sicer za odpadno blato, ki pa 
vsebuje mnogo koristnih elementov za apnenje in gnojenje obdelovalnih 
kmetijskih površin. V 10 tonah mulja je okoli 3 tone kalcijevga oksida, ki 
je za zemljo pravo zdravilo. Nadalje vsebuje ta količina mulja 30 do 40 
kilogramov čistega dušika, do 90 kilogramov fosfor ja , precej magnezija 
in kalija. Mnogi kmetovalci so že spoznali, da je mulj dober nadomestek 
za apno, na drugi strani pa je tudi dobro gnojilo. 

Kmetovalci dobijo mulj v neomejenih količinah in brezplačno vsak 
dan od 7. do 15. ure v tovarni sladkorja. Poskrbl jeno je tudi za brezpla-
čno nakladanje, na stroške kmetovalcev gre torej samo prevoz. Priložnost 
velja torej izkoristiti. 

JB 

č lani folklorne skupine ,,Vinko Korže" iz Cirkovc so se v soboto, 1. 
septembra poslovili od samskega stanu svojega že 14 člana. To je bil AN-
TON BRGLEZ, po poklicu ključavničar, doma iz Cirkovc 10, ki si je iz-
bral za življenjsko družico Cvetko Kerček (od poroke naprej nosi možev 
priimek), ekonomska tehnica, doma od Kungote pr i P t u j u 107. 

Anton Brglez že 16 let pleše v folklorni skupini, saj je začel že s 7 leti 
v pionirski in pravi, da bo kot plesalec ostal folklorni skupini zvest še za 
naprej. To mu radi verjamemo, saj zvesto stopa po stopinjah svojega 
očeta, ki je že dolgo let aktiven kulturno-prosvetni delavec v ptujski obči-
ni in strokovni vodja folklorne skupine , ,Vinko Korže" v Cirkovcah. 

F 

Mladi par Anton in Cvetka Brglez pred magistratom v Ptuju, kjer so jima 
člani folklorne skupine ,,Vinko Korže" pripravili vesel in prisrčen pro-
gram 

Foto: Langerholc 

RODILE SO: 
Marija Malek, Lancova vas 62 — 

dečka; Elizabeta Sori, Radehova 
23, Lenart — dečka; Olga Kampl, 
Kidričevo, Kajuhova 11 — dečka; 
Kristina Grašič, Sejanci 9 — Iva-
na; Lidija Cimerman, Godeninci 
21 — Nino; Majda Svagan, Maj-
šperk 57 — dečka; Irena Visenjak, 
Bukovci 106 — dečka; Anica No-
vak, Grlinci 2 — deklico; Dalida 
Soštarič, Kettejeva 4 — dečka; 
Zdenka Muršec, Vitomarci 30 — 
Primoža; Marija Vinko, Videm 
2 / b — dečka; Angela Silak, Žge-
čeva 4 — deklico; Anica Muršič, 
Rogoznica 15 — Martino; Slavica 
Sumenjak, Zamušani 20 — Deni-
sa; Irena Filipaja, Skorba 47 — 
Evelino; Angela Ceci, Kidričevo, 
Cučkova 5 — Tadeja; Jožica Ko-
želj, Kokolajnščak 7 /a — dečka; 
Jožefa Bogša, Dornava 54 — Bo-
ja.ia; Marija Tckalec, Pleterje 59 
— deklico; Marjana Bosak, Kidri-
čevo, Vlahovičeva 7 — Aneja; 
Dragica Toš. Vitomarci 49 — 
deklico. 

POROKE: 
Zdenko Medved, Kajuhova 20 in 

Anka Žlahtič, Barislovci 20; Mar-
jan Pintarič, Strafelova 28 in Re-
nata Turščak, Na Obrežju 5. 

UMRLI SO: 
Friderik Zupanič, Gerečja vas 80, 

roj. 1930, umrl 3. septembra 1984; 
Janez Cof , Gorišnica 96, roj . 
1908, umrl 30. avgusta 1984; Neža 
Petrovič, Pohor je 11, Cirkulane 
roj. 1902, umrla 4. septembra 
1984; Tereza Horvat , Placar 9, 
roj. 1902, umrla 6. septembra 
1984; Alojz Janžekovič, Hvaletinci 
8, roj. 1921, umrl 6. septembra 
1984; Mari ja Meglič, Spuhlja 61, 
roj. 1910, umrla 5. septembra 
1984. 

TEDNIK 
izdaja zavod za časopisno in radij-
sko delavnost RADIO—TEDNIK 
62250 Ruj, Vošnjakova 5, poštni 
predal 99. Ureja uredniški kolegij, ki 
ga sestavljajo vsi novinarji zavoda, 
direktor in glavni urednik FRANC 
LAČEN, odgovorni urednik 
FRANC FIDERŠEK, tehnični 
urednik ŠTEFAN PUSNIK, novi-
narji: Jože Bračič, Nevenka Dob-
Ijekar, Majda Goznik, Ludvik Kotar, 
Martin Ozmec in Marjan Šneber-
ger. Uredništvo in uprava Radio — 
Tednik, telefon (062) 771-261 in 
77V226. Celoletna naročnina 
znaša 750 dinarjev, za tujino 1.360 
dinarjev. Žiro račun SDK Ptuj 
52400-603-31023. Tiska ČGP 
Večer Maribor. Napodlagi zakonao 
obdavčevanju proizvodov in stori-
tev v prometu je TEDNIK uvrščen 
med proizvode, za katere se ne 
plačuje temeljni davek od prometa 
proizvodov. 


